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БсП категорично заяви, 
че ще работи за промяна 
на учебното съдържание. 
това е следващата стъп-
ка след одобряването на 
предложението на левица-
та за безплатни учебници 
за всички ученици.

“в целия шум от скан-
дали във всички студия не 
се чуха единствените две 
добри новини от последни-

те дни, които станаха факт 
благодарение на БсП. 282 
000 деца ще ползват без-
платни учебници. 300 лв. 
за едно дете и 600 за две 
ще спести всяко семейство. 
следващата ни стъпка е 
промяна в съдържанието. 
не можете да си предста-
вите с какви безумия пъл-
нят главите на децата ни”, 
коментира лидерът на БсП 

корнелия нинова. тя на-
помни и за втората добра 
новина - БсП спаси българ-
четата от опит да бъдат на-
стройвани срещу родители-
те си, да водят дела срещу 
тях от 3-годишна възраст, 
да бъдат отглеждани от 
социални служби и обуча-
вани от неправителствени 
организации.

Депутатът ирена Ана-

стасова също бе катего-
рична, че следващата стъп-
ка трябва да е промяна в 
учебното съдържание и 
утвърждаването на един 
учебник по предмет. тя 
отчете като успех и отте-
глянето на предложение от 
ДБ, ПП и ГеРБ за закри-
ване на детските ясли, на 
което социалистите се про-
тивопоставиха.

Стига 
екСперименти!

Производствените цени - Пак нагоре

БсП се залавя с промени
в съдържанието 
на учебниците
Социалиститещеработятиза
утвърждаванетонаединучебникпопредмет
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Месечното увеличение е с 3,4%, а годишният ръст - с 23,2%. Статис-
тиката установява значително поскъпване за година при производство-
то и разпределението на електрическа и топлоенергия и газ - с 39,3%.

епутатите успяха да свършат добро 
дело в самия край на късия си мандат 
- да гласуват предложението на БсП 
учебниците да станат безплатни за 
всички ученици. Логично е, че пред-
ложението дойде от левицата, за която 
приоритети винаги са били и остават 
образователната и социалната сфера.

няма значение какви са тълкува-
нията - дали е предизборен ход, дали 
е трябвало да се одобрят за всички 
семейства или само за бедните, дали 
няма по-спешни нужди и пренасоч-
ване на финанси. Факт е, че на всички 
деца ще им бъде даден шанс да полу-
чат по-достъпно обучение, да развият 
потенциала си, да стоят максимално 
дълго в образователната система. 

това “безплатно”, което за някои 
не съществува в съвременния свят, ще 
се върне десетократно след години. 
инвестицията в образованието никога 
не е загубена, дори когато не е изпъл-
нена на сто процента. Равен достъп до 
образование заслужават всички бъл-
гарчета и това беше следващата зако-
номерна стъпка в правилната посока. 

но учебникът не е просто книга, 
а преди всичко е съдържание. Зато-
ва сега на дневен ред идва ревизия-
та на написаното между кориците. 
Ресорното ведомство, синдикати и 
основно учителите трябва да седнат 
на една маса и да направят мащабен 
и задълбочен преглед на учебното 
съдържание.

Д

Деси ВЕЛЕВА

Стр. 16

Служители на УМБАЛ “Св. Иван Рилски” изразиха подкрепата си към директора д-р Дечо Дечев. 
Те настояха той да не подава молба за напускане. По-късно здравният министър Асен Меджидиев 
отказа да я приеме и д-р Дечев остава начело на здравното заведение

вкадър

съоБщиха 
за 19 случая
на Проказа
в исПания

джудистът
иво иванов 
с триумф 
на гран При

450 лв. 
за раждане
на БеБе 
в троян

акад. Петър
червеняков:
докога лекарите
ще са търговци?

орБан: заПадът
влезе във война
с русия

Снимкабта
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Директорът на столичната 
болница “Св. Иван Рилски” 
д-р Дечо Дечев е подал молба 
за напускане, което предиз-
вика вчерашния протест на 
работещите в лечебното за-
ведение. Рано сутринта в по-
неделник Дечев заяви, че ще 
се срещне със служебния пре-
миер Гълъб Донев, за да обсъ-
дят исканията на болницата и 
молбата му за напускане да не 
бъде приета. По-късно от МЗ 
съобщиха, че служебният ми-
нистър на здравеопазването 
Асен Меджидиев не е приел 
оставката на Дечев и подкре-
пя настоящото ръководство 
на болницата. Двамата са об-
съдили наболели проблеми, 
предстоят срещи в МЗ, за да 
бъдат обсъдени причините за 
тях и възможностите за ре-
шаването им. в писмото си, 
адресирано до Меджидиев, 
Дечев посочва 11 проблема, 
за решаването на които се на-
лагат действия от МЗ.

По думите на Дечев един 
от мотивите в молбата му за 
напускане е липсата на прием-
ственост в системата, както и 
честата смяна на политиката. 
той поясни, че не му е оказван 
политически натиск да подаде 
такава молба. По думите му 
някой иска да бъде управител 

на болница, която е с мини-
мални проблеми спрямо дру-
гите. Дечев поясни, че “Св. 
Иван Рилски” е завършила 
годината с 4 млн. лв. печалба. 
“ние погасихме просрочени 
задължения на пулмология-
та в размер на около 1,5 млн. 
лв. със собствени средства, 

успяхме да коригираме и за-
платите им, като сега те са два 
пъти”, каза Дечев. от думите 
му стана ясно, че след влива-
нето на белодробната болни-
ца в “Св. Иван Рилски” не са 
получили никакви средства за 
капиталови разходи. в поне-
делник сутрин Дечев призова 

протестиращите лекари и ме-
дицински сестри да се върнат 
на работните си места, “защо-
то чакат пациенти”.

вливането на “Св. София” 
стана на 23 септември 2022 
г., а разрешението за новите 
дейности, които се извърш-
ват във вече новата болнична 

структура, е издадено на 12 
декември 2022 г. някои от 
поставените в писмото до МЗ 
въпроси са свързани с дей-
ността на окрупнената бол-
нична структура.  

Близо 15 години Дечев 
ръководи болницата с две 
прекъсвания. През 2015 г. 
тогавашният здравен минис-
тър Петър Москов, който 
планираше окрупняване на 
болници, го уволни заради 
несъгласието на Дечев с ре-
формата, както и с плановете 
за сливане на “Св. Иван Рил-
ски” с Александровска. През 
2017 г. Дечев бе възстановен 
на поста от тогавашния слу-
жебен министър на здравео-
пазването Илко Семерджиев. 
През 2018 г. Дечев бе избран 
за управител на нЗок на мяс-
тото на проф. камен Плочев, 
но след изтичане на мандата 
на 12 март 2020 г. не се кан-
дидатира за следващ. в края 
на лятото на 2021 г. Дечев 
отново оглави “Св. Иван Рил-
ски”. в момента в болницата 
работят над 900 души, всеки 
е получил по 1000 лв. коледна 
надбавка, годишната заплата 
на лекар е между 60 хил. и 
220 хил. лв., а средната ме-
сечна заплата на медицинска 
сестра - 2500 лв.

Дечо Дечев остава директор на 
болница „Св. Иван Рилски”
Медиципротестирахасрещунапусканетонаръководителя,министърътнеприеоставкатаму

Семействата в троян 
ще получават по 450 лева 
еднократна помощ при 
раждане на дете. Решени-
ето бе взето от общински-
те съветници на послед-
ното им заседание, след 
като кметът на община 
троян Донка Михайлова 
предложи досегашният 
размер на помощта от 
300 лева да бъде увели-
чен с 50 процента.

кметът представи 
своите мотиви преди 

дни. “в управленската 
програма в рамките на 
настоящия мандат ние 
сме планирали през 2023 
г. да предложим такова 
увеличение. Считаме, че 
в условия на демограф-
ска криза, при наличие 
на наши ангажименти да 
работим за ограничаване 
на причините и послед-
ствията от нея, търсим 
различни механизми, с 
които да стимулираме 
младите хора да се завръ-

щат в троянска община и 
да раждат децата си тук. 
Далеч сме от мисълта, 
че 150 лева са сериозен 
стимул, но мислим, че 
това увеличение е илюс-
трация на управленската 
воля в това отношение”, 
заяви кметът.

новият размер на ед-
нократната помощ влиза 
в сила от 1 януари тази 
година, а условията за 
отпускането й остават 
непроменени. 

Михайлова припом-
ни, че от 1 януари 2015 
г. община троян отпуска 
еднократна финансова 
помощ от 200 лева за но-
вородено или осиновено 
дете, като сумата се под-
сигурява от бюджета на 
общината. През 2019 г. 
лева помощта бе увели-
чена на 300 лева.

През годините са 
подпомогнати 811 се-
мейства с обща стойност 
от 203 200 лева.

Заловиха 31 нелегални мигранти в Пернишко, съоб-
щиха вчера от пресцентъра на полицията в областния 
град. Спецоперацията е осъществена след разследване на 
служители от сектор “Противодействие на криминалната 
престъпност” при оДМвР в Перник под ръководството 
на Районната прокуратура.

в резултат на проведените действия на територията на 
общината били засечени и задържани четирима българ-
ски граждани на възраст между 28 и 38 години. крими-
налистите установили и три моторни превозни средства, 
в едно от които били превозвани 31 нелегални мигранти, 
представили се за граждани на Афганистан.

Според първоначалните данни целта е била чужде-
нците да бъдат прехвърлени в друг автомобил и изведени 
извън страната. Мигрантите ще бъдат настанени в специ-
ализиран център.

Четиримата участници в престъпната схема първона-
чално са задържани за срок от 24 ч. с полицейска мярка. 
С постановление на наблюдаващ прокурор мярката им 
ще бъде удължена до 72 ч. с оглед внасяне на искане в 
съда за налагане на мярка за неотклонение. По случая е 
образувано досъдебно производство, работата по което 
продължава.

кметът на бургаското село трояново Димитър ни-
колав пък задържа осем нелегални мигранти. През ес-
ента той арестува друга група, която седмица скитала 
в Странджа. “Бяха гладни и жадни. По това време тези 
групи обикновено търсят помощ и гледат да влязат в 
населено място, за да бъдат нахранени”, поясни нико-
лов. Мигрантите са искали да стигнат до автомагистрала 
“тракия”, а крайната им цел е Италия. “Има голяма кон-
центрация на полицейски сили. Постоянно патрулират, 
но явно мигрантите си намират алтернативни маршрути. 
в групата имаше два телефона и явно осъществяват връз-
ки. Има постоянни обходи за спокойствие на жителите 
на трояново”, уточни николов.

нов лекотоварен автомобил 
ще закупи община Добричка, 
която включва 67 села. това се 
случва след като фонд “Соци-
ална закрила” към Министер-
ството на труда и социалната 
политика одобри финансиране 
в размер на 45 500 лв. на пред-
ложения проект “Патронажна 
мобилност за доставка на топъл 
обяд в община Добричка”. Ав-
томобилът е предназначен за 
доставка на топъл обяд по до-
мовете на хора в неравностойно 
положение.

Средствата, които ще се от-
пуснат от фонда, са 35 999 лв., 
а съфинансирането от бюджета 
на общината е 9500 лв. С новото 
превозно средство значително 
ще бъде подкрепена дейността 
на Домашния социален патро-
наж с капацитет 500 лица, как-
то и предоставянето на топъл 
обяд по Програмата за храни и 
основно материално подпомага-
не на 150 лица от определените 
целеви групи в девет домашни 
социални патронажа. И на дру-
ги общини в Добричка област 

- Ген. тошево, тервел, Шабла, 
са отпуснати средства по такива 
проекти за закупуване на нови 
автомобили.

община Добричка с финан-
совата подкрепа на националния 
доверителен екофонд ще купува 
и нов електромобил. Проектът 
на обща стойност 69 000 лв. 
вече е одобрен. Предоставената 
от фонда субсидия е в размер на 
20 000 лв,. 45 000 лв. ще бъдат 
осигурени от общината. в мо-
мента тече обществена поръчка 
за избор на изпълнител. 

Семействата в Троян ще получават  
по 450 лева за раждане на дете

Два нови автомобила ще разнасят  
храна в община Добричка

Заловиха 31 нелегални 
мигранти в Пернишко

СниМкаБТа
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"българия продължава да е 
страна на произход на трафик 
на хора. Жертвите заминават 
основно за Западна Европа", 
каза вчера зам.-министърът на 
правосъдието Мария Павлова 
на кръгла маса. Събитието се 
организира от Съвета на Евро-
па и националната комисия за 
борба с трафика на хора.

"трафикът на хора е прес-
тъпление, което не познава 
държавни граници. Подлъгани 
от обещания, жертвите пред-
приемат рискова миграция, а 
тяхната закрила, както и про-
тиводействието на този вид 
престъпност, е национален 
приоритет", посочи Павлова. 
тя допълни, че това престъ-
пление продължава да бъде 
проблем в Европа.

българия трябва да подобри 
правната помощ за жертвите 
на трафика на хора, препоръ-
ча кевин Хайланд, консултант 
към Съвета на Европа. Според 
него финансовите средства за 
достъп до правна помощ не 

са достатъчно добре подсигу-
рени. трябва да се помисли и 
за обучение на адвокатските 
асоциации, каза Хайланд. По 
думите му загубите и травма-
та на жертвата трябва да бъдат 
компенсирани. необходимо 
е да бъдат замразени активи-
те на извършителите на това 
престъпление. тези пари тряб-
ва да бъдат използвани за ком-
пенсация на жертвите, смята 
Хайланд.

"Съдилищата също трябва 
да осигурят максимално бърз 
процес. За това е нужно обу-
чение както в съда, така и сред 
адвокатите. Добре е да има 
финансов анализатор, който 
да е прикачен към всеки раз-
следващ, за да бъде ясно как 
текат финансовите потоци при 
тези престъпления", посочи 
експертът. той настоя за санк-
ции, които да предотвратят 
подобни престъпления. а при 
споразумения с прокуратурата 
това не може да надделее над 
тежестта на престъплението, 

твърди Хайланд.
той припомни, че през юни 

тази година се очаква доклад 
на правителството по препо-
ръки, дадени за страната ни. 
към българия има посочени 

показатели по 36 теми за раз-
мисъл. Сред тях са правото на 
информация, осигуряването 
на психологическа подкрепа, 
достъп до пазара на труда. По 
други 26 мерки към страната 

има призив за спешни мерки. 
Сред тях са правната помощ, 
компенсацията и подпомага-
нето на жертвите, разследва-
нето и осигуряването на пери-
од на възстановяване.

бСП неведнъж е призовавала за обе-
динение на лявото, заяви зам.-предсе-
дателят на Пг "бСП за българия" иван 
Ченчев в тв интервю. той припомни, че 
при по-предходните избори партията се 
явила обединена с 28 формации, но и 
тогава  т.нар. "ново ляво" е избрало да 
остане встрани. "те се борят за листи и 
за места. това е била темата им за разго-
вори. Призовали сме всички лявомисле-
щи хора, които не членуват в бСП, да за-
повядат, а който иска, да се върне. тези, 
които правят лявото сега, доброволно 
напуснаха или бяха отритнати, но не 
от това ръководство, а от предишните", 

подчерта Ченчев.
"българия трябва да бъде ясна, кате-

горична и твърда в дипломатическите си 
позиции за рСМ. отговорността е изця-
ло на правителството", коментира той. 

"неглижира се важната тема за без-
платните учебници за ученици от 2024 
г., приета от нС по предложение на 
бСП. те касаят общо 300 хил. деца. това 
е жест към младите и грижа на държа-
вата", обобщи Ченчев. "втората много 
важна тема е законът за домашното на-
силие. През много хубави текстове се 
опитаха да прекарат неща, които пряко 
кореспондират с истанбулската конвен-

ция, която е забранена от кС и от бПЦ. 
Държим на християнските ценности и на 
християнското семейство. нека след 18 
години всеки бъде така добър да се опре-
дели, както си иска", твърди Ченчев. По 
думите му бСП няма да допусне джендър 
идеологията да влезе в образователната 
система и обясни, че според предложе-
ния от Дб законопроект всяко прогово-
рило дете ще може да съди родителите 
си за домашно насилие чрез действие 
или бездействие. За целта ще му бъде 
назначаван служебен адвокат. Предвиж-
дат се и големи правомощия на нПо-та, 
а бСП се противопоставя на това. трябва 

да пазим българските деца и бСП ще го 
направи", категоричен е Ченчев.

"ние подкрепихме в зала и в комисии 
закона за съдебната реформа и на Дб, и 
на крум Зарков. има несъвършенства в 
някои от текстове, но винаги може меж-
ду първо и второ четене да те бъдат ко-
ригирани", поясни Ченчев. 

Според него лидерската среща, орга-
низирана от бСП, е целяла да види кое съ-
бира партиите и социалистите са успели 
да поставят четири национални приори-
тети, около които да се обединят парти-
ите. останалите формации са проявили 
нежелание да се обединят около тях.

ИванЧенЧев:

БСП неведнъж е призовавала
за обединение на лявото
ПриетотопредложениенаБСПзабезплатнитеучебницидо12клас
егрижакъммладите,заявизам.-председателятна„БСПзаБългария"

България продължава да е страна на произход на трафик на хора

Законопроектът, който създава меха-
низъм за разследване на главния проку-
рор, не бива да се приема прибързано в 
последните дни на нС, за да не се ока-
же противоконституционен, заяви на 
брифинг в ямбол зам.-председателят на 
бСП и на нС кристиан вигенин. По ду-
мите му разумният подход е следващият 
парламент да се заеме с този законопро-
ект в първите дни на своята работа. бСП 
подкрепи законопроекта и ще продължи 
активната си работа до окончателното 
му приемане, уточни вигенин.

той посочи, че бСП ще настоява 
преди разпускането на парламента той 
да приеме окончателно промените в 
кодекса на труда, предвиждащи увели-
чаване на минималната заплата на 850 

лева. По думите му това е особено ва-
жно, тъй като не е известно дали и кога 
ще може да се сформира ново правител-
ство след предстоящите избори. "Може 
да се окаже, че редовен бюджет за 2023 
г. няма да има още половин година. 
това означава, че нашето предложение 
за минималната работна заплата става 
още по-актуално, за да гарантираме, че 
хората с ниски доходи ще могат поне 
частично да посрещнат следващите ме-
сеци", допълни вигенин.

той определи като "интрига" гово-
ренето за евентуална смяна на лидера 
на бСП на конгреса. Според устава това 
не може да стане на конгреса, а промени 
в самия устав е невъзможно да влязат в 
сила веднага, подчерта вигенин. 

 Промените в изборния кодекс няма 
да създадат сериозни пречки около орга-
низацията на машинния вот, но е важно 
до 8 февруари да има яснота какви са из-
искванията за превръщането на разпис-
ката от машината в бюлетина. това заяви 
веселин тодоров, изпълнителен дирек-
тор на "Сиела норма", която досега оси-
гурява устройствата за гласуване. ако 
фирмата поеме и този път осигуряването 
на машините за изборите, компанията 
ще има нужда от около 50 дни, за да под-
готви устройствата, уточни той. тодоров 
изтъкна, че компанията вече разговаря с 
Цик по организацията на вота и вероят-
но ще иска около 10-процентно увеличе-
ние на цената за доставка и поддръжка 
на машини.

За да се превърне разписката от маши-
ната в бюлетина, ще трябва да се добавят 
около 10 см към дължината й. тодоров 

пресметна, че ако това се случи, от една 
ролка ще могат да излязат около 140-150 
действителни бюлетини за гласуване.

от "Сиела норма" са сменили съоб-
щението "Протоколът е подправен", което 
се изписа на екраните на няколко машини 
на последните избори и предизвика смут 
сред много избиратели. "това е наше съ-
общение, извинявам се на избирателите. 
то е на нашите програмисти, които не го-
ворят добър български език. Поправили 
сме го", поясни тодоров. той допълни, че 
всяка разписка от машините за гласуване 
има QR-код, с който вотът е електронно 
подписан и може да се установи кога в 
коя секция е гласувано. Според тодоров 
това е доста по-надеждна защита от вся-
какви традиционни печатарски техники и 
е добре да се удължи срокът, в който пар-
тиите могат да получат изходния код на 
машините за гласуване.          

веСелИнТодоров:

Законопроектът за разследване 
на главния прокурор не бива 
да се приема прибързано

Промените в ИК няма да създадат 
пречки за вота на 2 април

СнИмкаБТа

крИСТИанвИгенИн:
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Обява

Изпълнителнаагенцияпоселекцияире-
продукциявживотновъдството,наоснование
чл.19,ал.1ЗДС,вр.чл.16,ал.2,въввръзкас
чл.19,ал.1отЗДСичл.13,ал.1отППЗДС,
обявяватъргстайнонаддаванезаотдаване
поднаемнаследнияобект,намиращсевгр.
СтараЗагора,аименнооборзабици,състо-
ящсеотчетириброябоксовесобщаплощот
87.5кв.м,находящисевсградасидентифи-
катор№68850.119.22.8–публичнадържавна
собственост, предоставен за управление на
Изпълнителната агенция по селекция и ре-
продукциявживотновъдствотосАДС№4467
от22.08.2005г.

Търгът ще се проведе в сградата на ИА-
СРЖ, гр.София, ул. „Бистришко шосе” № 26,
на07.03.2022г.от10:30часа.Първоначалната
цена, изчислена съгласно експертна оценка
наоценител,евразмерна536.00(петстотин
тридесет и шест) лева без ДДС или 643.20

(шестстотинчетиридесетитрилеваидвадесет
стотинки)левасДДС.

Депозитът за участие, в размер на 70
лева, се внася по банковата сметка на ИА-
СРЖ–БАНКА:УниКредитБулбанкАД,IBAN:
BG32UNCR96603125068310,BIC:UNCRBGSF,
УниКредитБулбанк,илисезаплащанамясто.

Тръжната документация може да бъде
закупена в деловодството на ИАСРЖ срещу
представяненадокументзазаплатенаценаот
6.00лв.,свключенДДС,всекиработенденот
31.01.2023г.до17:00часана06.03.2023г.

Оглед на обекта може да се извършва
всекиработенден,от09:00до17:00часа,до
06.03.2023г.,катонеобходимоусловиеезаку-
пуваненатръжнатадокументация.

Краенсрокзаприеманеназаявлениятаза
участиевтърга–до17:00часана06.03.2023
г.,вделоводствотонаИАСРЖ,гр.София,ул.
„Бистришкошосе”№26.

възможно е поскъпване на застрахов-

ката “Гражданска отговорност” заради 
предложенията за промени в кодекса за 
застраховане, оплакаха се  от застрахова-

телния бранш. “Засегнати ще бъдат над 
3 млн. потребители. Превозвачи също 
ще увеличат цените на услугите. това 
ще рефлектира върху цените на всяка 
една стока. Застраховката “Гражданска 
отговорност” може да стане 600 лева, а 
за превозвачите - по-драстични суми”. 
това коментира пред Бтв адвокат на 
Съюза за стопанска инициатива Ирина 
абаджиева. тя уточни, че повишаването 
ще се дължи на по-голям риск, който ще 
бъде заложен в законодателството.

“това, което е внесено от министер-

ството на финансите, предвижда Българ-

ското национално бюро да плаща авто-

матично всяка една претенция, която 
идва от чуждо бюро, по щета, която не 
е доказана. Браншът иска доказателство, 

че е платено на увреденото лице”, доба-

ви абаджиева.
Според министерството на финан-

сите промяната в законодателството е 
необходима за влизането на България 
в еврозоната, но от Съюза за стопанска 
инициатива не са съгласни с това твърде-

ние. “това, което ни сме се договорили за 
влизане в еврозоната, е да направим про-

мени, с които да гарантираме правилно-

то функциониране на системата “Зелена 
карта”, коментира адвокатът.

Ще стигне ли „Гражданската 
отговорност“ 600 лв.?

Почти 40% от уебсайтовете за он-

лайн пазаруване разчитат на манипула-

тивни практики, за да се възползват от 
уязвимостите на потребителите или да 
ги подмамят - това е изводът от направе-

ните проверки в 148 от общо 399 онлайн 
магазина за търговия на дребно, съобщи 

Европейската комисия.
Проверката е извършена в държавите 

от мрежата за сътрудничество в облас-

тта на защитата на потребителите. тя 
включва 23 страни-членки на ЕС, сред 
които и България), а също така Исландия 
и норвегия. Проверени са онлайн мага-

зини, които продават стоки, вариращи от 
текстил до електронни уреди. установе-

но е, че 42 уебсайта са използвали фал-

шиви таймери за броене със срокове за 
закупуване на конкретни продукти, 54 са 
насочили потребителите към определен 
избор - от абонаменти до по-скъпи про-

дукти или възможности за доставка. 70 
уебсайта са скрили важна информация 
или са я направили не толкова видима за 
потребителите. това е например инфор-

мация, свързана с разходите за доставка, 
състава на продуктите или наличието на 
по-евтин вариант. 

40% от сайтовете за онлайн пазаруване манипулират

общият индекс на цените 
на производител в България се 
увеличава с 3,4% през декем-

ври 2022 г. спрямо предходния 
месец, прекъсвайки забавяне-

то, което националният ста-

тистически институт (нСИ) 
констатира през ноември. на 
годишна база показателят се 
покачва с 23,2% в последния 

месец на миналата година.
Само за месец нСИ ре-

гистрира повишение на цените 
при производството и разпре-

делението на електрическа и 
топлоенергия и газ - с 14,3%, и 
в добивната промишленост - с 
0,9%, докато в преработваща-

та промишленост е отчетено 
намаление с 2,1%.

Статистиката установява 
значително повишение на про-

изводствените цени за година 
при производството и разпре-

делението на електрическа и 
топлоенергия и газ - с 39,3%, 
преработващата промишле-

ност - с 16,1%, и в добивната 
промишленост - с 3,7%.

Индексът на цените на 

производител на вътрешния 
пазар се увеличава с 6% през 
декември спрямо ноември 
миналата година. Повишение 
е регистрирано при произ-

водството и разпределението 
на електрическа и топлоенер-

гия и газ - с 15%, и в добив-

ната промишленост - с 3,7%, 
докато в преработващата 
про мишленост е отчетено на-

маление с 2,2%.
По данни на нСИ инде-

ксът на цените на произво-

дител на вътрешния пазар се 

повишава с 28,5% през де-

кември на годишна база. ръст 
на цените е регистриран при: 
производството и разпреде-

лението на електрическа и 
топлоенергия и газ - с 37,6%, 
преработващата промишле-

ност - с 21,1%, и добивната 
промишленост - с 11,5%.

Индексът на цените на 
производител на междуна-

родния пазар намалява с 1,5% 
през декември 2022 г. спрямо 
ноември, но отчита годишен 
ръст от 13,8%.

 

 

 

През ноември 2022 г. спрямо предходния месец при произ-

водството на енергийните продукти се наблюдава най-
голямо нарастване при електрическата енергия - с 31,1%, 
а най-голямо намаление е регистрирано при безоловния 
бензин - с 13%. 
През ноември 2022 г. спрямо предходния месец при дос-

тавките на енергийни продукти се наблюдава най-голямо 
нарастване при природния газ - с 56,3%, а най-голям спад 
е регистриран при пропан-бутановите смеси - с 10,9%, 
сочат данните на НСИ. 
През ноември 2022 г. спрямо октомври 2022 г. нараства 
производството на електрическа енергия - с 31,1% до 4195 
ГВтч; на твърди горива - с 9,3% до 3103 хил. т, а намалява 
производството на безоловен бензин - с 13% до 161 хил. т; 
дизелово гориво - с 6,4% до 309 хил. т.

31% повече произведен 
ток през ноември

Само за месец НСИ регистрира повишение на цените при производството  
и разпределението на електрическа и топлоенергия и газ с 14,3%

Производствените цени 
пак тръгнаха нагоре
Месечнотоувеличениеес3,4%,агодишниятръст-с23,2%,отчетохаотНСИ
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От стр. 1

Малко ли е, много 
ли е, достъпно ли е или 
отблъсква учениците. 

очеизвадно е, че от 
училище излизат все 
повече необразовани 
деца. което в голяма 
степен се дължи и на 
неадекватно подбран и 
представен учебен ма-

териал. учителите се 
борят с него, но често 
битките са неравни, а 

резултатът от тях че-

тем и анализираме на 
национални външни 
оценявания, матури, 
състезания. а отскоро и 
от ученически телеви-

зионни викторини.
Процесът на прена-

реждане и преобразява-

не на цялата система и в 
частност - на учебници-

те, безспорно ще доведе 
до много спорове. но от 
тях ще се роди истина-

та, а не от пасивността 

и от търпението. 
За какво иначе са 

им на учениците такива 
учебници, в които да не 
могат да открият онова, 
което им е нужно, кое-

то самите те търсят и 
ще им помогне да ста-

нат успешни професи-

оналисти? учебниците 
не са предназначени 
за чиновниците, не са 
място за възхваляване 
на авторово тщеславие 
и доказване на величи-

ето на известни и неиз-

вестни експерти. Затова 
съдържанието им е по-
важно от графичното 
оформление, от шаре-

ните илюстрации, от 
гланцовата хартия.

време е да спрем 
да превръщаме страни-

ците на учебниците в 
бойно поле на една или 
друга идеология. или в 
приложение на проба-
грешка. Стига толкова 
експерименти!

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1797 - РАЖДА СЕ ФРАНЦ ШУБЕРТ, АВСТРИЙ-

СКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1828 Г.). Автор е 
на повече от 600 солови 
песни по стихове на Гьо-

те, Шилер, Хайне и др., 
на 9 симфонии, около 20 
опери, сонати, валсове 
и др. Не е бил виртуоз 
като Моцарт, Бетховен 
и др. и не е представял 
лично творбите си. За-

това много от тях са 
изпълнени за първи път 
след смъртта му.

1885 - УТВЪРДЕН Е ПЪРВИЯТ ЗАКОН ЗА БЪЛ-

ГАРСКИТЕ ЖЕЛЕЗНИЦИ. На тази дата НС прие-

ма Закон за железни-

те пътища, съгласно 
който държавата 
изцяло поема строи-

телството и експло-

атацията на железо-

пътната мрежа. По 
силата на този акт 
се създава системата на БДЖ. На 1 август 1888 
г. е открита първата жп линия Цариброд-София-
Вакарел, изцяло проектирана и построена от бъл-

гарски инженери и проектанти.

1911 - РАЖДА СЕ ВАНГА, БЪЛГАРСКАТА ПРО-

РОЧИЦА (УМИРА 1996 Г.). 
Вангелия Пандова Гущерова е 
почитана от хиляди българи 
и чужденци заради приписва-

ната й феноменална способ-

ност да вижда съдбата на 
всеки, който я посещава. След 
смъртта й почитателите й, 
организирани от художника 
Светлин Русев, изграждат в 
нейна памет в Рупите храм 
“Света Петка”. Родната й 
къща е музей.

1933 - УМИРА ДЖОН ГОЛСУЪРТИ, БРИТАН-

СКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1867 Г.). 
Автор е на пиесите “Сре-

бърната кутия”, “Борба”, 
“Справедливост”, на рома-

ните “Собственикът”, “В 
съда”, “Дава се под наем”, 
публикувани заедно под 
общото заглавие “Сага за 
Форсайтови”. Пише разка-

зи, поезия, есета. Критици 
определят творческия му 
метод като “социологиче-

ски реализъм”. Носител на Нобелова награда за 
литература за 1932 г.

1969 - УМИРА СТОЯН 
ЗАГОРЧИНОВ, ПИСАТЕЛ 
(Р. 1889 Г.). Работи главно 
в областта на историческия 
роман. Негови са историче-

ската повест “Легенда за 
Света София”, трилогията 
“Ден последен, ден Госпо-

ден”, романите “Празник в 
Бояна” и “Ивайло”, мемоар-

ната книга “Един живот в 
сянка” и др.

2004 - УМИРА КОСТАДИН ГУГОВ, ИЗПЪЛНИ-

ТЕЛ НА НАРОДНИ ПЕСНИ 
(Р. 1935 Г.). В репертоара 
му са емблематични загла-

вия като “Биляна платно бе-

леше”, “Йовано, Йованке”, 
“Море, сокол пие”, “Миле По-

пйорданов”, “Ако умрам ил’ 
загинам”, “Кога зашумат бу-

ките”, “Назад, моме Калино”. 
Твърди се, че знаел и помнел 
над 2000 песни.

стигаексперименти!
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Преди няколко дни 
италианската премиерка 
Джорджа Мелони под-

писа 25-годишно спо-

разумение за енергийни 
доставки от Либия. Меж-

дувременно германският 
канцлер олаф Шолц е на 
обиколка из Южна аме-

рика, където призовава за 
нов тласък в преговорите 
за свободна търговия 
между ЕС и Меркосур 
(латиноамериканския ек-

вивалент на Евросъюза 
- б.а.). Също така иска 
и разширено партньор-

ство с Чили в областта 
на суровините. нищо 
чудно скоро европейски-

те лидери да започнат 
да ухажват венецуела за 
петрол и лицемерно да 
забравят как отказваха да 
признаят законно избра-

ния президент николас 
Мадуро...

Дали това не е хитър 
ход на европейците, за 
да запазят природните 
си запаси? По-скоро не. 
До неотдавна те се вели-

чаеха и гордееха колко 
са добре, как едва ли не 
от тях зависи световният 
ред и гледаха с презрение 
на останалите държави (с 
малки изключения). и го 
правеха с ясното съзна-

ние, че другите са бивши 
колонии, населени с вто-

ра ръка хора, от които са 
крали, колкото могат.

войната в украйна 
промени правилата на 
играта. Европа (и Запа-

дът като цяло) не беше (и 
все още не е) подготвена 
за случващото се. осъз-

навайки, че се намира в 
безизходица, трябва да 
загърби гордостта си и да 
се обърне за помощ към... 
тези толкова презирани 
страни от третия свят. и 

още по-лошото е, че вече 
няма безплатно да точи 
благата му, а трябва да 
плаща. Защото алчност-

та, високомерието и ста-

рите лаври, на които по-

чиваше, докараха Стария 
континент дотам, че сега 
да е на колене.

Със задълбочаването 
на военния конфликт и 
налагането на нови паке-

ти от санкции срещу ру-

сия Европа сама се обри-

ча на гибел. Залага капан, 
в който сама пада. а това 
скоро ще доведе до едно 
- тази евроарогантност да 
бъде наказана, по-точно 
самонаказана. и подне-

сена като блюдо с гарни-

тура от насекоми. въпрос 
на време е.     

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

Евроарогантност
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всеобщо е мнението на 
българския народ, а и на по-
голямата част от лекарското 
съсловие, че медицинската на-
ука у нас не е на съвременно 
европейско и световно ниво и 
че здравеопазването ни е лошо 
- както по структура, така и 
по организация и резултати. 
Съществуват цели райони без 
достатъчно лекарски кадри, 
а в кюстендилска област, на-
пример, както пишат медии, 
има район, в който един лекар 
обслужва 21 села.

Дори в областни болни-
ци не достигат анестезиоло-
зи, хирурзи, терапевти, очни 
специалисти... Материално-
техническото оборудване на 
здравните заведения като цяло 
е лошо, не е на съвременно 
ниво.

известен и тревожен е фа-
ктът, че не се полагат системни 
планови грижи от Министер-
ството на здравеопазването за 
развитие на лекарските кадри, 
за тяхната специализация. в 
миналото имаше стройна сис-
тема, полагаха се изключител-
ни грижи, особено за младите 
лекари. Сега тази система е 
разрушена,

лекарите нямат 
перспективи за 
развитие и са 
нископлатени

Затова напускат България. 
в чужбина те са облечени с 
повече грижи и внимание, по 
добре платени са и по-високо 
ценени.

Сега добрите специалисти - 
хирурзи, ортопеди, терапевти, 
нямат административно задъл-
жение, но и морално, колеги-
ално не са задължени да обу-
чават току-що завършилите. 
Проявява се егоизъм, тъй като 
измислените здравни пътеки и 
хонорарът диктуват всичко. в 
миналото всеки началник на 
отделение проявяваше грижа 
за обучение и подготовка на 
по-младите колеги.

Лекарят като индивидуа-
лен търговец, а болниците като 
търговски дружества - това 
недомислие се оказа пагубно 
за нашето общество. Хората 
и тяхното здраве бяха отдале-
чени заради комерсиални при-
чини. неостойностяването на 
лекарския труд също е недо-
мислие, което извади лекарите 

от хуманизма. те бяха напра-
вени търговци, егоисти, чиято 
цел е максимална печалба.

разрушихме морала на ле-
каря,

отнехме хуманизма, 
любовта към болните

човеколюбието и постоянния 
му стремеж към знания и усъ-
вършенстване. отстъпихме от 
висшите морални качества, 
забравихме Хипократовата 
клетва...

За да разрушим здравна-
та система и да я доведем до 
това лошо състояние, въведо-
хме задължително доплащане 
за някои заболявания, особено 
в хирургичните клиники - ор-
топедия, гръдна и сърдечна 
хирургия и др. какво се казва 
на болния? “Можем да напра-
вим безкръвна операция, но ти 
трябва да купиш този апарат, 
ако искаш.” Болният слуша 
“безкръвна операция”, става 
и купува. а такава “безкръвна 
операция” няма. в този “ака-

демичен разговор” има една 
търговска мисъл - “добавяне 
на нещо към заплатата”. така 
и държавните болници стана-
ха частни, а

по Конституция 
здравеопазването  

е безплатно
рязко е занижена лечеб-

но-диагностичната дейност, 
ранна диагностика на прак-
тика липсва. Много голям е 
процентът на болните, които 
идват за оперативно лечение в 
късен стадий на заболяването. 
При това положение, при лип-
са на диспансеризация, имаме 
най-ниски показатели на пре-
живяемост в европа.

За нуждите на нашето 
здравеопазване липсват поне 
10-15 000 лекари и най-малко 
25-30 000 медицински сестри. 
това е резултатът от безхабе-
рието на ръководителите на 
здравеопазването и на прави-
телствата. Спомнете си само: 
един въведе нов апарат за пръ-

стови отпечатъци на пациен-
тите; друг бе юрист и за него 
медицината бе далечна; трети 
бе финансист и води прегово-
ри във виена за “транспланта-
ция на бели дробове” (цитат). 
такива факти убиват нашето 
здравеопазване. а без наука и 
без изградени специалисти та-
кова няма и не може да има.

До 2017 г. в света са из-
вършени над 50 000 транс-
плантации на бял дроб, а в 
нидерландия от 30 години 
трансплантират панкреас. а 
ние, ние рязко сме изостанали.

Друг основен проблем бе 
малоумното решение за за-
криване на някои от научните 
медицински институти и пре-
устройването им в специали-
зирани болници. особено на 
научния институт по онколо-
гия, ползващ се с висок меж-
дународен авторитет, с отлич-
ни лечебни резултати. нужно 
е да се възстановят научният 
институт по спешност, този 
по белодробни болести и пр. 
Само с наука нашата страна 
може да излезе от хаоса, в кой-
то се намира, и то във всички 
области на здравеопазването.

Дивна слепота прояви по-
литическа сила със своя ми-
нистър на образованието Сер-
гей игнатов, който обезличи 
научните степени. Съществен 
принос за влошаването на 
здравеопазването у нас имаше 
безотговорното поведение на 
редица министри. например 
бившият министър на финан-
сите Симеон Дянков взе 1,5 
млрд. лв. от здравната каса за 

асфалт и милиони от бюджета 
на Бан. Днес редица болници 
издъхват, някои лекари и сес-
три с месеци не са получавали 
заплати.

какво стана с българското 
здравеопазване в годините на 
социализма?

По времето на фашизма 
здравеопазване у нас на прак-
тика не е съществувало. Бол-
ниците бяха малко на брой, 
примитивни, оскъдно обзаве-
дени.

За първи път в годините 
на социализма българският 

народ получи истинско здра-
веопазване с много добра ор-
ганизация.

Нямаше село без 
здравен пункт

с лекари и сестри, построи-
ха се нови болници, насите-
ни с кадри, провеждаше се 
диспансеризация, детското 
здравеопазване бе на висота, 
създадоха се научни институ-
ти, специализирани клиники. 
Стотици лекари специализи-
раха в СССр, Германия, Фран-
ция, англия.

а днес десетки села са без 
лекари, няма аптеки, достъпът 
до медицинска помощ в някои 
райони на страната е плачевен, 
направо липсва.

Съществен проблем днес е 
и спешната помощ. Буди недо-
умение сривът й в последните 
години, след като по времето 
на социализма тя беше бук-
вално издигната в култ. Само 
за пример - санитарната ни 
авиация тогава разполагаше с 

един реактивен самолет як-40, 
два самолета тип “Пчьолки” - 
двукрили, и един хеликоптер. 
а днес - безспирни конкур-
си за хеликоптери с неяснота 
кога, как и дали.
l l l
в българското здравеопаз-

ване са нужни сериозни про-
мени. необходимо е да се съз-
даде висш медицински съвет 
от хабилитирани лица, доказа-
ни специалисти, който факти-
чески да решава проблемите в 
здравеопазването. той трябва 
да предлага промени, да пре-
ценява и определя съвремен-
ните проблеми на медицин-
ската наука и здравеопазване.

в Министерството на здра-
веопазването е необходимо 
да се структурират отдели за 
наука, за специализация и усъ-
вършенстване на лекарите, да 
се възродят медицинските ин-
ститути.

най-важно е обаче да се 
премахнат определенията 
“лекарят като индивидуален 
търговец”, а “болниците - тър-
говски дружества”. нужно е 
да се премахнат болничните 
холдинги и 10-те процента ко-
мисиони. 

крайно време е на лекари-
те да бъдат определени твърди 
заплати, като в англия, Гер-
мания и др. това ще премахне 
корупцията, ще създаде нов 
морал, ще върне хуманизма.

необходимо е държавното 
ръководство да обръща най-го-
лямо внимание на държавните 
болници (общинските също са 
държавни). Да се изготви ста-
тут и критерии за изграждане 
и откриване на “частни бол-
ници”. те не могат да конку-
рират държавните в никакъв 
случай. недопустимо е в Со-
фия да има близо 100 частни 
болници и на тях да е позво-
лено да имат два бюджета. те 
трябва да имат само собствен 
бюджет, своя финансова сис-
тема и тя да осигурява запла-
щане на лечебния процес.

Медицинското обучение 
трябва да е безплатно. По този 
начин ще има по-голям подбор 
за изграждане на съвременни 
кадри.

това е малка част от стъп-
ките, които е наложително да 
се предприемат, за да може 
българското здравеопазване да 
бъде на съвременно ниво, на 
нивото на медицинската наука 
през XXI век в европа и света.

2023

Здравето, здравето...
Най-важноелекарите
данесатърговци,аболниците-
търговскидружества

  �
Акад. проф. д-р  
Петър ЧЕРВЕНЯКОВ
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НАТО ще изгуби 
в укрАйНА 

  �
Пепе Ескобар 

краят на 2022-ра фи-
нализира пърженето на 
украинската преговорна 
риба, която вече е сер-
вирана на котлона и е 
напълно смляна. Москва 
ни каза пределно ясно, че 
няма никаква причина да 
се доверява на залязваща 
суперсила.

Дори таксиметровите 
шофьори в индийския 
град Дака днес залагат 
на това кога ще започ-
не прехвалената “зимна 
офанзива” и докъде ще 
стигне. Пътят на руския 
генерал армагедон е 
ясен - демилитаризация и 

деелектрификация, плюс 
смилането на против-
ника на възможно най-
ниската цена за руската 
армия в Донбас, докато 
киевските психари не 
помолят за милост. 

Друга пържена риба 
беше

 Минското 
споразумение от 

2014 г.

 Готвачът беше не кой 
да е, а бившият канцлер 
ангела Меркел, която си 
призна с думите: “Минск 
бе опит да се спечели вре-
ме за украйна”. Меркел 
може би е искала да каже 
на руснаците, и то в очите 
им, че ги е лъгала, както ги 
лъга Майк Помпео. След 
което е лъгала отново и от-
ново, години наред. Това е 
срамно, но не за Москва, а 
за Берлин, защото демон-
стрира тоталната му зави-
симост от империята.

Отговорът на Мария 
Захарова - говорителя на 
руското външно минис-
терство, е също толкова 
интригуващ. Тя каза, че 
признанието на Меркел е 
доказателство пред меж-
дународен трибунал. Този 
трибунал трябва да съди 
онези западни полити-
ци, които са отговорни за 
провокирането на прокси 
войната между Русия и 
украйна.

никой няма да си 
признае вината, но случ-
ващото се може да е 

тайна руско-
германска сделка 

която ще доведе до въз-

становяване на част от 
суверенитета на Герма-
ния.

В същото време за-
местник-председателят 
на Съвета за национална 
сигурност Дмитрий Мед-
ведев, който видимо се 
наслаждава на новото си 
превъплъщение, комен-
тира сагата с пържената 
преговорна риба така:

“не може да има 
бизнес с англосаксон-
ския свят - той е крадец, 
измамник, картоиграч, 
който може да направи 
всичко... Отсега нататък 
играта ще е без тях, до-
като ново поколение раз-
умни политици не дойде 
на власт...”

Знаково е, че Медве-
дев изрецитира, повече 
или по-малко, сценария 
на Си Дзинпин в Пекин, 
дни преди видеоразго-
вора между Си и Путин. 
Така неофициално бе 
закрита 2022-ра - с на-
пълно синхронизирано 
руско-китайско страте-
гическо партньорство.

Ходът на генерал 
армагедон трябва да 
доведе през следващите 
месеци до разделянето 
на нефункциониращата 
черна дупка (част от За-
падна украйна) и ново-
русия (на изток).

Дори Международни-
ят валутен фонд вече не 
е готов да хвърля допъл-
нителни средства в тази 
черна дупка. украински-
ят бюджет за 2023 г. е с 

дефицит от  
36 млрд. долара

Половината от този 
бюджет е за военни цели. 
но реалният месечен 

дефицит през 2022-ра е 
около 5 млрд. долара и 
неизбежно ще нараства.

Все пак най-голяма-
та риба, която вероят-
но ще бъде изпържена 
през 2023 г., е митът за 
наТО. 

Сериозни военни 
анализатора, включител-
но няколко американски, 
знаят една истина - днес 
руската армия и военно-
промишленият комплекс 
са много по-добра систе-
ма от съществуващата в 
края на Съветския съюз, 
както и много по-добра 
от системата на СаЩ и 
наТО.

Саддам Хюсеин, 
дългогодишен васал на 
империята, бе свален, 
защото искаше да за-
обиколи петродолара. 
Сега обаче наблюдава-
ме покачване на петро-
юана. и след три до пет 
години, както обяви Си 
Дзинпин в Рияд, петро-
юанът няма да може да 
се унищожи с военна 
операция срещу Пекин с 
името “Шок и ужас”.

ЦРУ изостави 
Афганистан 

с унизително отстъпле-
ние и дори изостави ли-
нията за хероин, която 
се премести в украйна. 
ЦРу стои и зад продъл-
жаващия саботаж на 
руската инфраструкту-
ра - в тандем с Mи6 и 
други служби. но рано 
или късно ще има обра-
тен удар.

На стр. 9

американският изследователски център RAND 
Corporation публикува доклад, озаглавен “как да из-
бегнем дълга война между Русия и украйна”, в който 
категорично се твърди: нито една от страните няма 
да постигне абсолютна победа над другата!

успешните украински контраофанзиви в Харков 
и Херсон през есента на 2022 г. подновиха оптими-
зма на киев, но частичната руска мобилизация от 21 
септември и анексирането на четири украински реги-
она напомни, че войната е далеч от края си.

към декември 2022 г.
Украйна имаше боен импулс 

Рискът Русия да използва ядрено оръжие или да 
обяви война с наТО ще остане управляем.

След като Русия бъде изтласкана от украйна, за-
шеметената Москва ще остави съседа си на мира и 
дори може да плати обезщетение за щетите. Проуч-
ването на минали войни и ходът на сегашната показ-
ват, че този сценарий е малко вероятен.

Предлагат се три възможни варианта за край на 
руско-украинската война: абсолютна победа, прими-
рие и политическо уреждане.

Понеже нито една от страните няма способности-
те да постигне абсолютна победа, 

войната най-вероятно  
ще завърши с преговори 

Преговорите, за разлика от абсолютната победа, 
изискват от воюващите страни да поемат риска усло-
вията на мира да бъдат нарушени.

Прекратяването на огъня ще замрази фронтова-
та линия и ще доведе до дългосрочно прекратяване 
на активните бойни действия. Русия ще прекрати 
опитите си да окупира украински територии и ще 
спре ракетните удари по украински градове и ин-
фраструктура.

От своя страна украинците биха спрели своите 
контранастъпления - както удари срещу контроли-
рани от руснаците райони на украйна, така и срещу 
самата Русия. но ще останат нерешени териториални 
въпроси, които ще се оспорват политически и иконо-
мически, но не военно.

* Пепе Ескобар е 
бразилски журналист и 

геополитически ана-

лизатор, експерт по 
близкия изток, арабския 

и мюсюлманския свят. 
На 30 август 2001 г., в 
публикация в неговата 
авторска колона в The 

Asia Times, предупреж-

дава саЩ за реалната 
опасност от осама бин 
Ладен. след атентати-

те на 11 септември  
2001 г. Ескобар е обявен 

за геополитически 
пророк

Прогнозатанаглавнияредактор
наTheAsiATimesПеПеескобар*

НямА 
дА имА 
АбсОлюТНА 
пОбедА

ПрогнозатанаRAND
CoRpoRATioN:



БЪЛГАРИЯ 8
2023

втоРнИк
31 ЯнуАРИ

накратко

снимкибта

Най-малко 20 души са загинали, а 96 са ранени при самоубийствен атентат в джамия в северозападния 
пакистански град Пешавар. Според полицията и очевидци камикадзе се е самовзривило по време на молитва, 
на която са присъствали около 150 вярващи. Вероятно броят на жертвите ще нарасне

Брюксел няма пари
за ограда с Турция
съоръжениетоможедасепостроиспари
отстранитечленки,нонеотЕврокомисията

Страните членки на ЕС 
сами могат да финансират 
оградата по българо-турска-
та граница, твърдят източ-
ници от Еврокомисията, на 
които се позовава БтА. така 
те тълкуват думите за “дву-
странно финансиране, вклю-
чително чрез доброволни 
механизми за солидарност”, 
от писмото на председател-
ката на комисията урсула 
фон дер Лайен до европей-
ските лидери от 26 януари. 

Писмото на Фон дер Ла-
йен бе изпратено по повод 
насрочения за 9 и 10 февру-
ари специален Европейски 
съвет в Брюксел, който ще 

бъде посветен на мигра-
цията. “Българо-турска-
та граница трябва да бъде 
приоритет в укрепването на 
ключовите външни граници 
на ЕС чрез целеви мерки, 
които да бъдат открити и за 
други заинтересовани стра-
ни членки”, се казва в пис-
мото. Мерките включват 
разполагане на служители 
на “Фронтекс” и оборудва-
не, мобилизиране на евро-
фондове за засилването на 
граничните капацитет и ин-
фраструктура на страните 
от ЕС, средства за наблю-
дение и двустранно финан-
сиране, включително чрез 

доброволни механизми.
Една страна членка може 

да подпомогне финансово 
друга за оградата, поясни-
ха от Ек. това означава, че 
България може да бъде под-
помогната от други държави 
от общността, заинтересова-
ни от изграждането на съо-
ръжението.

По-късно еврокомисар-
ката по вътрешните работи 
Илва Йохансон обяви, че Ек 
е против финансирането на 
оградата по границата меж-
ду България и турция.

“няма противоречия 
между писмото на Фон дер 
Лайен и казаното от Илва 

Йохансон”, заяви говорите-
лят на Ек Ерик Мамер. “ЕС 
не финансира изграждането 
на стандартна инфраструк-
тура по границите си, която 
държи хора отвън”, добави 
той. По думите му страните 
трябва да решат кой е най-
добрият начин да охраняват 
границите, а ЕС трябва да 
ги подкрепи. “в този аспект 
комисията финансира серия 
от мерки и действия, кои-
то допринасят за добрата 
защита на нейните грани-
ци. но Ек каза, че няма да 
финансира и съфинансира 
изграждането на стена”, раз-
ясни говорителят.

всички участници в побоя над секретаря на сдружението 
“Цар Борис трети” Християн Пендиков са членове или симпа-
тизанти на вМРо-ДПМнЕ. Има снимки с Мицкоски и николо-
ски (лидерите на опозиционната партия), един от нападателите 
дори е служител в администрацията на кмета на охрид, също 
от вМРо-ДПМнЕ. това разкри управляващата партия СДСМ, 
която обвини вМРо-ДПМнЕ, че работи срещу европейския път 
на страната и обслужва други интереси. 

в Скопие се провежда среща на вътрешните министри оли-
вер Спасовски и Иван Демерджиев. те обсъждат предстоящите 
чествания на 151-вата годишнина от рождението на Гоце Дел-
чев. Предвижда се съобщение за пресата след края на срещата.

в Световния ден за борба с проказата стана ясно, 
че случаите в Испания са се увеличили два пъти през 
2022 г. Данните са от Държавния регистър на Здравния 
институт “карлос III”. в момента те са 19. Болестта не 
е много заразна, но може да бъде прихваната при съв-
местно съжителство.

Проказата е една от четирите водещи причини за ин-
валидност в света. По данни на СЗо в 143 страни са ре-
гистрирани 140 594 нови случая през 2021 г. всеки ден 
в световен мащаб продължават да се откриват 385 ново-
заболели, от които 25 са деца под 15-годишна възраст. 
учени откриват пряка връзка с появата на ковИД-19.

Протестите в САЩ след смъртта 
на чернокожия Тайер Николс 
не стихват. Организация срещу 
полицейския терор събра хиляди 
на шествие. Служителите на реда, 
нанесли фаталния побой на 
жертвата, също са афроамериканци, 
отбелязват световните медии

Нарастват случаите
на проказа в Испания

Биячите на Пендиков
са от ВМРО-ДПМНЕ

Германският канцлер 
олаф Шолц подчерта, че е 
важно да бъдат съживени 
буксуващите преговори за 
споразумение за свободна 
търговия между ЕС и стра-
ните от Меркосур. “те вече 
продължиха достатъчно 
дълго”, заяви Шолц след 
среща с аржентинския пре-

зидент Алберто Фернандес 
в Буенос Айрес, първата 
спирка от четиридневната 
му визита в Аржентина, 
Чили и Бразилия.

в Аржентина бяха по-
дписани споразумения за 
сътрудничество в областта 
на стартиращите предпри-
ятия и енергийния сектор. 

второто споразумение се 
отнася главно до зеления 
водород.

в Чили канцлерът на-
стоя за разширено парт-
ньорство в областта на су-
ровините. 

Проучване на фонда-
ция “конрад Аденауер” 
показва, че 71 на сто от 

германците желаят да про-
дължи използването на 
ядрена енергия, съобщи в. 
“Билд”. “Докато търсенето 
на енергия не бъде покрито 
от възобновяеми енергий-
ни източници, германците 
предпочитат газа на първо 
място”, сочат данните от 
изследването.

ЕС и Меркосур със свободна търговия

Путин заплашил Джонсън
Руският президент Владимир 

Путин заплашил лично Борис Джон-
сън да го атакува с ракета точно 
преди войната в Украйна, твърди 
бившият британски премиер. Това 
станало в телефонен разговор. “Бо-
рис, не искам да те нараня, но с ра-
кета ще отнеме само минута” или 
нещо подобно”, цитира думите му 
Джонсън.

Франция спаси 83 мигранти
83 мигранти на две малки лодки, 

пътуващи за Великобритания, са 
били спасени в Ламанша. По данни 
на британското военно министер-
ство общият брой на мигрантите 
през тази година, пристигнали на 
Острова след прекосяване на про-
тока, е 991. 

Глоба от 150 евро 
за разходка по бански 

Местните жители и туристи-
те вече няма да могат да се раз-
хождат по улиците на хърватския 
град Сплит само по бански. Власти-
те приеха закон, според който ще се 
глобява 150 евро за ходене из града 
без риза или по бикини. Поставени 
са табели, указващи кое облекло не 
е подходящо.

Убити и ранени при стрелба 
на парти в Южна Африка

Въоръжени откриха огън по 
празнуващи рожден ден през уикен-
да в град в Южна Африка. Убити са 
осем души, трима са ранени, съоб-
щи полицията. Сред починалите е 
и собственикът на къщата. В ход е 
разследване, извършителите се из-
дирват.

170 души са починали 
от студ в Афганистан

Най-малко 170 души, сред които 
жени и деца, са починали от студ 
в Афганистан. Лошото време е до-
вело до рухването на над 150 къщи 
и до смъртта на повече от 80 000 
глави добитък.

Загинали и десетки хиляди 
без дом на Мадагаскар

Над 20 души са загинали, а 
38 000 са останали без дом зара-
ди щетите, нанесени от мощна 
буря по западното крайбрежие 
на остров Мадагаскар. Циклонът 
Ченезо се движи със сила на вятъра 
до 110 км/ч и обилни валежи, които 
предизвикаха сериозни наводнения. 
В неизвестност са 21 души.
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Бележки от един откровен разговор 
с унгарския премиер, който предупре-

ди, че украинският конфликт лесно 
може да ескалира

 

  �
Род ДРЕЕР

Това се случи отново. Тази вечер, в 
състава на неголяма група представите-

ли на медиите, се срещнах за трети път 
с унгарския премиер Виктор Орбан. аз 
казах на журналистите и издателите, че 
този човек ще ги разтърси, те няма да по-

вярват колко различен е Орбан от образа, 
който му създават в западните средства 
за масова информация. Той е проницате-

лен, има чувство за хумор, много е умен 
и абсолютно уверен в себе си. Около него 
не се въртят пресаташета и той не е толко-

ва внимателен в думите си, че да се чуват 
само празни брътвежи. Той е наистина ин-

тересен. казах на тези хора, които бяха по-

канени на срещата с премиера: “Вие няма 
да повярвате, че световен лидер може да 
бъде такъв”. Орбан прекара с нас два часа, 
отговаряйки на всички въпроси, дори на 
най-острите, които задаваше полският 
журналист. и това явно му харесваше.

Миналата година разговарях за пре-

миера с активист от неговата партия Фи-

дес и той заяви, че в страната няма друг 
такъв политик, който може да премине 
веднага от разработване на стратегия на 
висше ниво към разговор със селяни на 
фермерския пазар, като и в двата случая 
ще се държи съвършено естествено и 
искрено. аз му повярвах. ако Орбан се 
появяваше повече по американската те-

левизия, хората щяха да си съставят абсо-

лютно  различно мнение за унгария.
Такъв трябва  

да е роденият политик 

към края на двучасовата ни беседа 
той напомни, че днес е четвъртък и това 
е денят, който винаги посвещава на чете-

не. Един журналист го попита какво чете 

сега. Орбан спомена няколко книги, меж-

ду които превод на унгарски на биогра-

фия на Джо Байдън. Той каза, че иска да 
научи нещо повече за американския пре-

зидент. После добави, че Байдън не е сред 
любимите му лидери, но се възхищава на 
политическата устойчивост на този човек, 
особено на това как е сдържал чувствата 
си, когато първата му жена е загинала в 
автомобилна катастрофа.  Беше ясно, че 
Орбан говори напълно сериозно. Прили-

чаше на това как някой стар генерал гово-

ри с възхищение за своя противник, прос-

то защото е намерил нещо забележително 
в характера му.  ние бяхме 15 души, сред 
присъстващите на срещата американци 
бяха Сохраб ахмари, Гледън Папин, ре-

дакторът на European Conservative Марио 
Фантини и американският редактор на 
Spectator Зак кристенсън.

Бяха зададени важни въпроси за ру-

ско-украинския въоръжен конфликт.
Орбан е бялата врана  

в натовското ято 

Той от самото начало упорито насто-

яваше за прекратяване на огъня и мирно 
урегулиране, но не поради някаква особена 
любов към руснаците, а от страх за съдбата 
на унгария и Европа. Той е несправедливо 
очернен, като е наричан лакей на Путин, но 
на него не му пука от това. По думите на 
премиера, Западът трябва да разбере, че 
Путин не може да си позволи да загуби, 
и няма да загуби, защото трябва да бъде 
преизбран следващата година, а той не 
може да се кандидатира като президент, 
претърпял поражение във въоръжен кон-

фликт. Освен това, каза Орбан, Русия не 
може да допусне 

присъствието  
на НАТО в Украйна 

Отдавна отминаха дните, когато Ру-

сия можеше да подчини украйна или да 
постави приятелски режим на власт там. 
ако Русия беше постигнала бърза побе-

да, това би било възможно. но сега няма 
никаква надежда за това. Следователно, 

според Орбан, стремежът на Русия е да 
превърне украйна в неуправляема раз-
валина, така че Западът да не може да 
претендира за нея като трофей. и Москва 
вече постигна целта. “Сега това е афга-

нистан, - каза Орбан. - ничия земя.”
Западът не разбира, че в украйна 

времето е на страната на Русия. Русия 
е огромна страна и може да мобилизи-

ра много голяма армия. а в украйна 
човешките ресурси са на привършване 
„ние сме в голяма, голяма беда“  каза 
той, имайки предвид Запада. ако Русия 
проведе успешно своето пролетно настъп-

ление, страните от наТО ще трябва да от-

говорят на въпроса дали да изпратят свои 
войници да се бият за украйна. Орбан 
смята, че американският народ разглежда 
такава възможност, но европейците се от-

вращават от подобна мисъл, защото в слу-

чай на разширяване на конфликта техните 
страни ги очаква разруха.

какво говорите? натовските войски 
ще воюват с руснаците в украйна?

Да, казва Орбан. Днес това звучи 
диво, “но ако погледнем траекторията 
на движение, как стигнахме до днешната 
ситуация, такава перспектива не може да 
бъде изключена”. “Западът се намира в 
състояние на война с Русия. С всеки из-
минал ден ние все повече се въвличаме в 
нея. Такава е реалността”, подчерта той.

Орбан не иска война между  
Запада и Русия 

Той призовава за мир и го прави от 
самото начало, заявявайки, че никой няма 
да спечели от войната. Той ни обясни, че 
много хора на Запад се заблуждават, без 
да разбират какво се случва и какво може 
да се случи.  Западът може да си мисли, че 
не воюва с Русия, но, изпращайки все по-

вече оръжия и приближавайки се все по-
близо до военна интервенция, западните 
лидери водят опасна игра със себе си, с 
Русия и със западното общество.

                                                            

 Продължава  
в следващия брой на ГЛОБУС

Среща в Белия дом между президента Доналд Тръмп и унгарския 
премиер Виктор Орбан. Двамата лидери имаха идентични позиции 
за отношенията на Запада с Русия и бъдещето на НАТО и ЕС

От стр. 7

Сегашната ситуация в украй-

на все още е схватка. истинската 
война там дори не е започнала. 
Може да започне и то скоро.

Освен украйна и Полша, 
няма друга сила в наТО, която 
си струва да се спомене. Герма-

ния разполага със “страховити” 
двудневни запаси от боеприпа-

си. Турция няма да изпрати нито 
един войник да воюва с руснаци-

те в украйна. От 80 000 амери-

кански войници, разположени в 
Европа, само 10 процента са ре-

ално въоръжени. наскоро бяха 
добавени още 20 000, но това не 
е кой знае каква сила.

Ако американците 
активират  

войските си в Европа

което е невероятно, те няма къде 

да разтоварят провизии, муниции 
и подкрепления. Тогава обаче ле-

тищата и морските пристанища 
ще бъдат унищожени от руските 
хиперзвукови ракети за броени 
минути - както в континентална 
Европа, така и във Великобри-

тания. американските противо-

ракетни системи “Патриот” са 
безполезни. Това го разбра Сау-

дитска арабия, която безуспеш-

но се опита да унищожи ракети-

те на хусите, идващи от Йемен. 
Железният купол на израел пък 
дори не успя да свали примитив-

ните ракети, изстреляни от Газа.
Военната мощ на СаЩ е 

като върховния мит за рибата, 
която трябва да бъде изпърже-

на. По същество те се крият зад 
подставени лица, каквито са ук-

раинските въоръжени сили.
Силите на СаЩ са безпо-

лезни, освен в пуешки стрелби, 
както в ирак през 1991 и 2003 г., 

срещу противник с увреждания, 
и то насред пустинята, при това 
без въздушно прикритие. и ни-

кога не забравяйте как 
НАТО беше напълно 

унижен 
от талибаните

2022-ра сложи край на една 
ера, която е последната точка на 
пречупване на международния 
ред, установен след падането 
на СССР. империята се хвър-

ли в отчаян гамбит, слагайки 
всичко - и кухненската мивка, и 
прокси войната срещу украйна, 
и AUKUS (военния пакт между 

австралия, Великобритания и 
СаЩ), и тайванската истерия. 
и всичко това е с една цел - да 
се демонтира постройката, която 
създадоха през 1991 г. Отдръп-

ването от глобализацията се осъ-

ществява от самата империя. 
Това започна със затварянето на 
руския енергиен пазар за ЕС (за 
да бъдат принудени нещастните 
евровасали да купуват свръхскъ-

па американска енергия) и стиг-

на до разбиването на веригата за 
доставки на полупроводници (за 
да се изолира китай).

Войната на наТО срещу 
Русия е само малко зъбно ко-

лело в новата Голяма игра.   
Върнахме се в света  

през 1914 г.

(Първата световна война) или 
в света през 1939 г. (Втората све-

товна война). Днес много нации 
се борят за разширяване на своето 
влияние. но те залагат на много-

полярността или на т.нар. мирна 
модернизация, както го измисли 
Си Дзинпин, а не на вечните вой-

ни - това са китай, Русия, индия, 
иран, индонезия и други.

Тежката работа започва сега. 
Добре дошли в Голямата игра!

НАТО ще 
изгуби 
в Украйна

Руският генерал Суровикин, наричан на Запад генерал Армагедон

Викторорбан:

Западът влезе във война с Русия
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Буркина Фасо прекрати военното 
споразумение с Париж, позволяващо 
на френските войски да се бият с бун-
товниците на нейна територия. Пра-
вителството даде на Франция срок от 
един месец, за да изтегли своя контин-
гент от 400 войници от специалните 
сили.

Западноафриканската страна е об-
хваната от ислямистки бунт на групи, 
свързани с "Ал кайда" и "Ислямска 
държава", които са превзели големи 
участъци и са прогонили милиони хора 
в Субсахарска Африка.

Френският президент  
поиска разяснения

от бившия президент Ибрахим Траоре, 
на което правителственият говорител 
реагира с пояснението, че решението 
не е свързано с конкретно събитие и че 
е "нормален ход на нещата Франция да 
прехвърли отговорността на Буркина 
Фасо за собствената й защита". 

След като през септември м.г. влас-
тта бе поета от военен режим, страната 
е залята от демонстрации с призиви за 

напускане на френския посланик и на 
френските войски. Един от лидерите 
на протестите заяви: "Буркина Фасо е 
решена да си възвърне своята икономи-
ческа, политическа и културна незави-

симост. Затова настояваме Франция и 
нейните войници да напуснат Буркина 
Фасо. Искаме независимост и сътруд-
ничество с други партньори..."

Франция изтегли войските си и от 

съседно Мали през 2022 г., слагайки 
край на продължилата десет години 
битка с бунтовниците. 

И Буркина Фасо, и Мали се упра-
вляват от военни хунти, които завзеха 
властта със сила в последните две го-
дини. Те обещаха да подобрят сигур-
ността и в същото време започнаха да 
късат връзките си с традиционните съ-
юзници.

В отговор на действията на двете 
африкански държави Еманюел Ма-
крон

обвини Русия  
в „хищническо влияние“ 

в размирните страни. нервната реакция 
на Париж е признание за изгубеното 
френско влияние в бившите колонии.

напускането на френската армия 
от Мали съвпада с решението на пра-
вителството да наеме частната военна 
компания "Вагнер", която да помогне в 
борбата с бунтовниците. Буркина Фасо 
нито потвърди, нито отрече съобщени-
ята, че също е решила да наеме руската 
военна компания.

Американските военни раз-
следват девет случая на рак на 
кръвта сред офицери, работи-
ли във военновъздушната база 
Малмстрьом - голяма площад-
ка за ядрени ракети в щата 
Монтана. Информацията бе 
потвърдена от Пентагона.

Всички засегнати офицери 
са служили в силозите на база-
та, където са разположени около 
150 междуконтинентални ба-
листични ракети с ядрени бойни 
глави. Диагнозата е неходжки-
нов лимфом, като един от офи-
церите е починал. "Има данни 
за възможна връзка между този 
рак и службата в ракетни бойни 
екипажи в Малмстрьом", каза 
подполковник Даниел Себек и 
поясни: "Ракетите винаги крият 
риск, като излагане на химика-
ли, азбест, олово и други опасни 
материали в работната среда. Въ-
просът е важен за космическите 
сили, защото 455 бивши служи-
тели на базата днес са в косми-
ческите сили, включително че-
тирима души, диагностицирани с 
лимфом." Говорителката на ВВС 
Ан Стефанек потвърди, че воен-
ното ръководство е наясно с въз-
можната връзка на рака със служ-
бата в базата. В момента около 
400 офицери работят с ракетите в 
силозите и процентът на неходж-
кинов лимфом сред тях е много 
над нивата, регистрирани сред 
американското население. Според 
Американското дружество за бор-
ба с рака годишно болестта засяга 
само 19 души на всеки 100 000.

На антифренски протести в Буркина Фасо се вее руското знаме

Буркина Фасо 
и Мали късат 
с Франция
БившитефренскиколониивАфриканаематзаборба
сбунтовницитечастнатарускавоеннакомпания„Вагнер”

Секретен отдел, известен като 77-а бригада 
на британската армия, шпионирал британски 
граждани, които критикували мерките срещу 
кОВИД-19. Били са следени политици, журна-
листи и учени, изразяващи съмнения към пра-
вителствения отговор на пандемията.

77-а бригада съставяла досиета на публич-
ни личности. Един от тях е бившият министър 
Дейвид Дейвис, който се усъмнил в тревожните 
прогнози за броя на смъртните случаи. В "чер-
ния списък" са журналистите Питър Хитчънс и 
Тоби Йънг. 

критиците били докладвани на „Даунинг 
стрийт 10“ (офиса на министър-председателя).

Документите показват, че оперативните 
работници са били натоварени със задачата 
да противодействат на "дезинформацията" 
и "вредните разкази". Те са идентифицирали 
всички критици на правителството, като са из-
ползвали изкуствен интелект, който да откри-
ва критично съдържание в социалните мрежи, 
използвайки ключови думи, например "венти-
латори"...

Информацията давала на полицията право-
мощия за издаване на глоби и прекъсване на 
публични прояви. 

Бившият министър Дейвид Дейвис остро 
реагира: "Възмутително е, че хората, които по-
ставят под въпрос политиките на правителство-
то, са били обект на скрито наблюдение."

Особено интересно е признанието на бивш 
офицер от 77-а бригада.

"Бях командирован в бригадата през 2020 г., 
за да помогна за изкореняване на дезинформа-
цията на чужди държави в социалните медии. 
Беше ни казано какво е законно разрешено - 
например "изстъргване" на онлайн платформи 
за ключови думи, а също и какво е незаконно. 
Това включваше многократно разглеждане на 
акаунт на посочено лице от Обединеното крал-
ство без разрешение...

наскоро гледах медалите си и мислех за 
всичко, което съм правил в кариерата си - с 
много неща се гордея, но не и с работата в 77-а 
бригада, която виси над кариерата ми като че-
рен облак..."

ШпионскискАндАлВъВВеликоБритАния:

Армията следяла критици на КОВИД-19
Секретната 77-а бригада изготвяла 
досиета на публични личности                                               

Обслужването на 
междуконтиненталните 
балистични ракети 
"Минитмен 3", носещи 
ядрени бойни глави,  
може би причинява рак

Бум на рак в американска 
ракетна база
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n Д-р Генчев, според ди-
ректива на ЕС в различни 
хранителни продукти вече 
може да се използва прах от 
смлени насекоми. Прилага ли 
се вече в България тази раз-
поредба?

- Правилата за пускането 
на пазара в рамките на Ес на 
нови храни, в т.ч. и насекоми-
те, са разписани в регламент 
2015-22-83. Правилата за регу-
лация се прилагат от всички 27 
държави членки, като задъл-
жение на Ек е да разрешава 
новите храни и да актуализира 
списъка в тях. т.е. насекомите 
вече са включени в списъка за 
нови храни.

n Т.е. казвате: “Да, при-
лага се в България тази раз-
поредба”?

- Да. Естествено, тя се при-
лага в целия Ес.

n Официалният вест-
ник на EС съобщи, че ще се 
използва прах от щурци и 
бръмбари. Други насекоми 
ще бъдат ли включени в този 
списък?

- вече има включени други 
насекоми. При покриване на 
изискванията за разрешаване 
на пускането на пазара в рам-
ките на съюза на нови храни 
- да, могат да бъдат включени 
и други насекоми.

n В кои храни ще бъде до-

пуснато да има съставки от 
т.нар. ядливи насекоми? За 
храна за хора или за живот-
ни става въпрос?

- условията, при които 
т.нар. ядливи насекоми могат 
да се употребяват като състав-
ка в храни, се определя инди-
видуално за всеки вид насе-
комо и в кои храни може да 
бъдат включени. това може 
да се види в списъка на Ес, 
който се актуализира от ко-
мисията и който е публичен. 
Насекомите се използват и 
като фуражна суровина, но те 
се разглеждат от друго зако-
нодателство и тяхното разре-
шаване се извършва по отдел-
на процедура от тази, която е 
за храни.

n Има ли интерес от 
български производители да 
влагат в храните прах от 
насекоми? Дадено ли е разре-
шение от БАБХ? Предвижда 
ли се да се създаде регистър 
на такива производители?

- На този етап не разпола-
гаме с информация за интерес 
от страна на български произ-
водители да влагат насекоми в 
храни.

n Насекомите не са ха-
рактерна храна за наши-
те географски ширини, а за 
азиатските държави. Като 
експерт не смятате ли, че 

чрез въвеждането на храни с 
такива съставки трайно ще 
се подмени националната 
българска кухня и вкусовете 
на българите?

- Не считам, че това би 
довело до подмяна на наци-
оналната българска кухня и 
вкусовете на българите пора-
ди факта, че влагането на на-
секоми все още не е масово 
явление и в цяла Европа, а и 
поради това, че предпочита-
нията на българите много ясно 
могат да бъдат с информиран 
избор, който ще бъде обявен 
на етикета, че има вложени 
насекоми.

n Искате да кажете, че 

на етикета задължително 
трябва да бъдат вписана 
съставката?

- Задължително е съглас-
но изискванията на законо-
дателството да се обозначава 
вида на насекомите, които са 
вложени в храните, в какъв 
вид са вложени - дали са зам-
разени или изсушени, и за-
дължително се упоменава, че 
те са алерген. т.е. потребите-
лите, които са чувствителни 
към ракообразни, мекотели 
или други продукти, или ака-
ри, трябва да бъдат информи-
рани, за да няма опасност за 
тяхното здраве.

n Т.е. по този начин хо-

рата, които не желаят да 
се правят експерименти с 
вкусовите и хранителните 
им навици, могат да бъдат 
сигурни какво точно консу-
мират?

- абсолютно е така. те по-
лучават информация от ети-
кета и, ако не желаят да кон-
сумират храна, в която има 
вложени насекоми, могат да 
не я изберат и могат да вземат 
конвенционална или тради-
ционна храна, в която няма 
вложки.

n Защитени ли са и как 
производителите на тради-
ционни продукти от инвази-
ята на храните с протеино-
ви съставки, тъй като има 
вероятност тези продукти 
да получат широко разпрос-
транение след време?

- Европейското законода-
телство третира по еднакъв 
начин всички производители, 
но все пак всичко се определя 
от информирания избор на по-
требителите и от търсенето на 
тези храни на пазара. т.е., ако 
има търсене от потребителите, 
ще има и предлагане.

n Към момента няма та-
кова?

- към момента няма тако-
ва търсене, тъй като това не са 
специфични храни за терито-
рията на Европа.

Д-рИванГенчев:

На етикета ще пише какви 
насекоми има в храната
натозиетапнеразполагамесинформациязаинтересотстрананабългарски
производителидавлагаттакивасъставки,казвадиректорътнаДирекция„Контрол
нафуражитеистраничнитеживотинскипродукти”вБаБХпред„Фокус”

Доста време поживях през социали-
зма. Първото, което помня, са самуни-
те бял хляб в магазина, сандъчетата с 
мармалад и масло, както и гюмовете с 
мляко. Хлябът беше току-що изпечен 
и ухаеше страхотно. Баба ми ме гоне-
ше с маслото да ми намаже, но аз сла-
гах сирене в краешника и го хапвах с 
удоволствие. Масло слагах на филиите 
с шипков мармалад, ама той нямаше 
нищо общо със сегашната полутечна 
каша, която продават, че са й лепнали 
и етикет “еко”.

Не помня да са ми мазали филията 
с мас! с мас се готвеха някои манджи. 
Баба ми стоеше до печката и въртеше 
гювеч, или телешко със сини сливи, 

или пиле яхния с много лук. Мирише-
ше божествено! и беше вкусно, облиз-
вахме чиниите. Дори картофената й 
супа беше супер. а най-много обича-
хме копривената каша - с много масло 
и сирене, която се топеше в устата.

в Халите продаваха всякакъв вид 
месо. висеше на ченгели и хората по-
сочваха откъде да им отрежат кило-
две. 

Да, нямаше шоколадови яйца и 
тоблерони, нямаше бисквити “орео” и 
всякакви вносни, натъпкани с палмо-
во масло, оцветители, набухватели, че 
даже и гума боклуци. имаше шоколад 
“крава”. огромен, млечен, страхотен! 
имаше аерошоколад и шоколад “кума 

Лиса”. имаше “Чайки”, “Байкалчета”, 
сухи пасти. имаше бонбони “Балкан” 
със страхотен крем, бонбони “тара-
лежки”, бонбони “Морско дъно” на два 
реда с черен и млечен шоколад. имаше 
марципан “Люлин”, който топяхме на 
водна баня, слагахме масло и се полу-
чаваше отличен течен шоколад. Няма-
ше близалки, имаше захарни пръчки и 
петлета. и много захарен памук. има-
ше бонбони “Лакта”, бисквити “Детска 
радост” и “Еверест”, фъстъчени вафли, 
локумени вафли, наслада за небцето.

искате ли, млади хора, да ви опиша 
една соцсладкарница? имаше следните 
неща - три вида целувки... имаше паста 
“Букет”, паста “Дънер”, паста “тунел-
че” и не мога да изброя всичките... има-
ше изобилие от сиропирани сладкиши 
- охлювчета, бадемки, кадаиф, баклава, 
саралии, толумбички, реване, имаше 
“Ежко Бежко”, “Миньорки”, еклери с 
различен крем, шоколадки, меденки, 
ореховки, масленки... и направени от 
истински продукти, без оцветители, 
подобрители, разни Е-та, глюкози, па-
лмово масло, царевична захар и какви 
ли не фалшификати. ядяхме на корем, 
защото бяха евтини. а после тичахме 
из парка да изразходим калориите...

Можех да си купя милинка, банич-
ка, тутманик, принцеса с кайма, хот-
дог, ами да - имаше хот-дог, но с ис-
тински кренвирши.

През лятото нямаше банани, наис-

тина... и кивита нямаше, и манго, и 
пъпеши от аржентина, и още няколко 
вида екзотични плодове, които и сега 
застояват по щандовете.

През зимата имаше ябълки - огро-
мни, уханни, сушени сливи, портока-
ли, мандарини и страшно много сладка 
и компоти.

още ли мисли някой, че гладува-
хме?

Не, ядяхме истинска храна и не 
боледувахме. Нямаше затлъстели, ня-
маше алергични, нямаше нито една от 
тези модерни болести, които сега ни 
мъчат и убиват.

Но тогава бяха други времена.
времена, които в момента някой 

много иска да изтрие от съзнанието ни, 
за да пише нова, фалшифицирана ис-
тория в умовете на идните поколения. 
с едничката цел - да се тъпчем с огри-
зките на Европа и света и да благода-
рим на демокрацията. За да работим в 
големите им корпорации като роби, за 
жълти стотинки... и пак да благодарим 
на демокрацията.

Благодарим, но си искаме нашата 
храна, чистата, вкусната!

искаме си и свободата. онази сво-
бода, при която всички бяхме солидар-
ни, сплотени и не се мразехме. Даже се 
обичахме!

Но тия времена вече ги няма...

Фейсбук

Тия времена вече ги няма
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НВИМ показва дарения  
на музея в изложбата 
„Памет за бъдещето”

СнимканВим

Годишната изложба “Памет 
за бъдещето” ще бъде открита на  
31 януари от 16 ч. в Националния во-
енноисторически музей на ул. “Чер-
ковна” 92 в София. След двегодишно 
прекъсване заради пандемията НВИМ 
подновява традицията в началото на 
всяка година да представя част от 
най-любопитните експонати, дарени 
на музея през предходните години. Сред 
тях са вещи на знакови за българската 
история личности, дарени от техни 
наследници, както и артефакти, полу-
чени от структури на Министерство-
то на отбраната. На събитието ще 
бъдат връчени дарителски грамоти 
и билети за целогодишен безплатен 
достъп до НВИМ и неговите филиали 
в знак на признателност към всички, 
които показват съпричастност към 
мисията да се съхрани българското 
историческо наследство за поколения-
та и благодарение на които обогатя-
ваме разказа за нашето минало.

Представят фототипно 
издание на Аджарското 
четириевангелие от 1652 г.

СнимканБкм

Премиера на Аджарското чети-
риевангелие от 1652 г., издание на 
Националната библиотека “Св. св. 
Кирил и Методий”, ще се състои на  
31 януари от 18 ч. в централното фо-
айе на НБКМ. Проф. Елисавета Му-
сакова ще представи фототипното 
пълноцветно издание на Аджарското 
четириевангелие от 1652 г. То се из-
дава с лимитиран тираж от 200 но-
мерирани екземпляра. Във фонда на 
Националната библиотека евангели-
ето е постъпило в края на 70-те или 
началото на 80-те години на ХХ век. 
То е най-представителният от запа-
зените в България ръкописи на Аджар-
ската книжовна школа от XVII в. В 
поредицата издания на ръкописи от 
библиотеката това се отличава с по-
лиграфските си качества, в най-висока 
степен доближаващи луксозното ко-
пие до неговия оригинал. Двуезичният 
текст към изданието е на проф. Ели-
савета Мусакова. Изданието ще може 
да бъде закупено след събитието.

БЛАГОВЕСТАЦВЕТКОВА,фотографка
ПЕТЪРМАРИНКОВ,драматург,писател
ПЕТЪРПОПАНГЕЛОВ,легендаренскиор
ПЛАМЕНТАУШАНОВ,юрист,
председателнаБългарската
асоциациязазакриланапациентите

Българският филм “Под-

слон в тайланд” на Елена 
крапчева взе “Златна сова” на 
Международния филмов фес-

тивал “Natourale”. наградата 
е за “най-добра кинематогра-

фична идея”. Филмът беше 
номиниран и за “най-добър 
дългометражен филм”.

“Беше прекрасна изнена-

да и чест да сме поканени в 
Германия. Филмовият фес-

тивал “Natourale” е свързан 
с едни от най-интересните 
германски личности като 
полярния изследовател ар-

вед Фукс или алпиниста и 
екстремен катерач роберт 
яспер. Беше невероятна чест 
не само нашият малък бъл-

гарски филм да е номиниран 
за награда, а да спечелим 
“Златна сова”, сподели за 
ДуМа Елена крапчева. 

“Natourale” е филмов фе-
стивал за документални, репор-
тажни, рекламни и игрални 
филми, свързани и посветени 
на природата, околната сре-

да, пътешествията и туризма. 
Форумът се провежда на все-

ки две години във висбаден в 
Германия. 

Филмите, включени във 
фестивала, са избрани от 
международно жури, съста-

вено от известни журнали-

сти, активисти и изследова-

тели. творбите имат за цел 
да документират красотата 
на нашата планета. 

Българският филм “Под-

слон в тайланд” (“Time Out 
in Thailand”) проследява ис-

торията на Елена и Майкъл, 

които остават блокирани в 
тайланд. Планираната им 
ваканция се прекъсва, когато 
страната затваря граници-

те си поради надвисналата  
ковиД-пандемия. Следва-

щите 18 месеца те прекарват 
в самооткриване и докумен-

тиране на естествената кра-

сота и култура на тайланд.
Елена крапчева е роде-

на в София, от 7-годишна 
живее с родителите си във 
Франция, където баща й ра-

боти за българска фирма. 
Завършва гимназия в София 
и се връща в Париж. там се 
дипломира със специалност 
“Международни отношения 
и дипломация”. Продължава 
образованието си в Бризбейн, 
австралия, по международна 
политика и разрешаване на 
конфликти. работила е като 
финансист в инвестиционна 
фирма в СаЩ, експерт по 
финанси и хедж фондове в 
Сингапур, тайланд, имала е 
собствен бизнес във Флори-

да. в момента е консултант 
по бизнес развитие в Бълга-

рия. тя е пътешественичка, 
влогърка, а “Подслон в тай-

ланд” е първият й докумен-

тален филм.
той е достъпен на българ-

ски език (с български субти-

три) на bit.ly/3wheeSP.
Елена крапчева качва 

видеа в ютюб около Све-

та - www.youtube.com/@
gowithEli - каналът е на бъл-

гарски; Travel Stories - www.
youtube.com/@TravelRoads - 
каналът е на английски.

вдъхновяваща първа среща с една от 
емблематичните творби на Франц Шу-

берт ще имат варненските меломани на 
31 януари в Градската художествена гале-

рия, научи ДуМа от нина локмаджиева. 
в рамките на проекта “нова музикална 
сцена” на агенция “Елит проджектс ме-

ниджмънт” ревностните почитатели на 
камерната вокална музика ще имат при-

вилегията да бъдат избрана публика на 
първото цялостно представяне във варна 
на прочутия песенен цикъл “Зимен път” 
на майстора на тази музикална форма 
Франц Шуберт.

той ще бъде представен в проникно-

веното изпълнение на баса ивайло Джу-

ров, солист на Държавна опера - Стара 
Загора, признат познавач и блестящ ин-

терпретатор на камерната вокална лири-

ка, доказал своя талант както в България, 
така и на международния концертен по-

диум. негов партньор на сцената ще бъде 
пианистката Деница Петрова. освен из-
пълнител на песните, ивайло Джуров е 
и преводач от немски на поетичните тек-

стове на вилхелм Мюлер.
Проектът се осъществява с финансо-

вата подкрепа на нФ “култура”.

Филмът “Солени хора”, 
посветен на едно любимо 
езеро, ще бъде представен за 
първи път на имения ден на 
атанасовското езеро - ата-

насовден (по стар стил), на 
31 януари от 19 ч. в Дома на 
киното в София. След филма 
ще има среща с екипа в залата, 
а във фоайето - солен коктейл 
и възможност присъстващите 
да се запознаят с продуктите с 
кауза от езерото - кристална и 
трапезна сол, зелена сол, шо-

колад с морска сол, сапун Пе-

ликан и др., научи ДуМа от 
радостина Ценова.

Документалната 27-ми-

нутна лента дава по-различен 

поглед върху крайбрежната 
лагуна и я показва в най-кра-

сивите й цветове и форми. 
Днес езерото е място с опазе-

на природа, в което се развива 
природосъобразен бизнес, но 
предизвикателствата, свър-

зани с човешката дейност и 
с климатичните промени, се 
усещат между думите и кра-

сивите картини. 
За да бъде опазено това за-

бележително езеро - най-бога-

тото на птици място в Бълга-

рия, където се добива морска 
сол, лечебна кал и луга, Бъл-

гарската фондация “Биораз-
нообразие” полага сериозни 
усилия още от 1994 г. как се 

развива през тези близо 30 го-

дини, кой помага и кой пречи 
за опазване на розовото езеро 
ще научим от красивия филм 
и разказите на солените хора, 
които работят там. 

режисьорка и сценаристка 
на филма е александра вал, 
оператор - Георги Челебиев, 
дрон оператор - Живко тоди-

нов, музика и вокали - Мила 
роберт и явор карагитлиев, 
текст на песента “Солени 
хора” - Мариана Сърбова. 
Филмът е създаден с финан-

совата подкрепа на Програма 
“LIFE” в рамките на проекта 
“лагуната на живота” и на 
Sigrid Rausing Fund.

СнимкаличенархиВ

Филмът „Солени хора” разказва за Атанасовското езеро

Песенният цикъл на Шуберт  
„Зимен път” с премиера във Варна

Български филм спечели
„Златна сова” в Германия
„ПодслонвТайланд”наеленакрапчевабеотличенза
„най-добракинематографичнаидея”нафестивалавъвВисбаден

Снимка(c)Natourale
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Счупена чаша - 
на щастие.

Счупено щастие - 
на чаша...

воДоравно:
Григоров /Валери/. Оберек. Уран. Ацев /Бо-

рислав/.Ваер.Одесос."Елан".КНА.Идол.Орем/
Никола/.Ей.Сто.Илот.Ибис.Ели."Орор".Ерато.
Обори.Аком.Окис."Ан".За.Азот.Орт.Щастие.
Арат. "Е,и?".Па.Колба.Арес.Не.Куори /Дон/.
"Атене".Мама.Клема.Енос.Щурм.Иново.Ове/
Баард/.Тет.Ева.Исперих.Тревизо.Камара.Си-
нап.Вид.Козирки.Ого."Еик".Кантони.Ос.Стени.
Роан.Неру/Джавахарлал/.Опинци.Нефт.Ам.

отвЕсно:
"Трудът е баща на щастието". Ире /Юхан/.

Олона. Ему. Диеп. Агаси /Андре/. Ир. С.К. "Ар-
тек"."Кни".Оноди/Хенриета/.Изток.Мерак.Ин.
Ар.Соло.Аилук.Тимок.Оа.Лора.Еболи.Хазари.
Овце.Тока.Арена.Рино.Ело.Роза.Имо.Тартан.
Товари. "Мора". Авер. Коне. Небе. Тара. "Ове-
син".Рев.Миро.Тете.Ави.Инт.Рак.Сако.Сено.
Ино/Бернар/.Реене.Тире.НоваЗагора.Крайно-
сти.Есе.Опосум.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

пренасяне мощите на
свети безсребреници кир
иЙоан

Св.безсребреникичудо-
творецКирбилегиптянин.Ро-
дилсепрезвторатаполовина
наIIIв.вКанопаисепрочул
катознаменитлекарвслав-
ниягр.Александрия.Тойбил
дълбоковярващхристиянини
католекувалсогроменуспех
различниболести, отникого
неприемалникакванаграда
за своите трудове. Лекувал
повече с чудотворна молит-
ва, отколкото с тогавашната
медицина. Благодарни за
своетоизлекуванеиудивени
отистинитенанеговатаеван-
гелскавяра,мнозинаотжи-
телитенатозицентърнаели-
нистичната култура ставали
възторжени изповедници на
християнскатавяра.

Когато пламнало по
всичкикраищанаРимската
империя десетото гонение

(при император Диоклети-
ан),александрийскиятлекар
Кир избягал в Аравийската
пустиня. Предали го на уп-
равителя, че е християнин
и християнски мисионер, и
било дадено нареждане да
бъде задържан под стража.
Но като можал да получи
монашеско пострижение в
Арабияидаизбавимнозина
отидолскатапагуба,св.Кир

получил и дара на чудот-
ворството. Нямало болест,
която той да не може да
излекува с името Христово.
Славата му достигнала Йе-
русалим,къдетобилпристиг-
нал от Едеса младият воин
Йоан. Вярващият в Иисуса
Христаедескивоиниздирил
великияБожиугодникиста-
нал негов неразделен спът-
никинай-усърденподража-

тел.Потовавремевнеговия
роденградКаноп

била затворена заради
християнскатасивяраедна
благороднаженаАтанасия
заедностритесидъщери

Теоксита на 15 години,
Теодотияна13иЕвдоксияна
11.КириЙоанскородошлив
градКаноп.Технитевдъхно-

вениибогомъдрисловаукре-
пилитвърдосттанаХристови-
теизповеднички.

Градоначалникът обаче
скоро разбрал за дошлите в
Каноп двама чужденци, еди-
ният в монашеско, а другият
във воинско облекло, които
подтикналитритехристиянски
девици и майка им да не се
подчиняватнаимператорска-
танаредбаиданепринасят
жертва на идолите. Разяре-
ниятуправителСирианзапо-
вядалдадоведатнепознатите
смелчаци,коитодръзналиив
тъмницатадапроповядватга-
лилейскатасивяра.

Не трепнали двамата из-
поведниципредзаплахитена
Сириановия разпит. Никакви
увещания и обещания не по-
колебалиубеденатаинепоко-
лебимарешителностнаКири
Йоан. Мъчителите неуморно
сменявали все по-жестоки-
те изтезания. Но жестокият
градоначалник не постигнал

целта си. Когато свалил око-
витеотАтанасияиотрожбите
й и започнали да измъчват с
продължителни изтезания и
тях,Сириансеубедил,четези
нежни създания с нищо не
се различават от героичните
мъже. Засрамен и безпомо-
щен,управителятнаредилне-
забавнодаобезглавятсветата
майкаинейнитедостойниза
Богаизанеядъщери.Зада
сиотмъстизатованеочаквано
поражениеотподвиганахрис-
тиянките, той подложил на
нови най-ужасни мъки свети-
тебезсребреницичудотворци
КириЙоаниследтоваобез-
главилитяхнасъщотомясто
на31януари.Задаограничи
езическиякултнаегипетската
богиня Изида в Каноп - род-
нотомястонасв.Кир,архие-
пископКирилАлександрийски
пренесъл светите мощи на
КириЙоанвпостроенатаоще
отвуйчомуТеофилАлексан-
дрийскицърквавКаноп.

днес срядА четвъртък петък

оБЛАчНо,СЛАБСНяГ ПРоМЕНЛИВо оБЛАчНо,СЛАБСНяГ

максимални максимални максимални максимални

00.15„НашиятследобедсБСТВ“
/п/

01.25„Дискусионенклуб“/п/
02.20„Шевица“/п/
03.15„СтудиоИкономика“/п/
04.10„Думатаеваша“/п/
05.10„Хубаваси,татковино“
05.40„НашиятследобедсБСТВ“

/п/
06.50Музикаленантракт
07.30„Актуалноотденя“/п/
08.05„Контра“/п/
09.05 „За историята свободно“

/п/
10.00ТВпазар
10.20Документаленфилм
10.50ТВпазар
11.10Музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45„Дискусионенклуб“/п/
13.45ТВпазар
14.00„НашиятследобедсБСТВ“
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия
17.30ТВпазар
18.00 „Левите идеи“ със Стоил

Рошкев
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15„Актуалноотденя“
20.00„Ляваполитика“
21.00„Шевица“
22.05 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30„Актуалноотденя“/п/
23.05„Левитеидеи“/п/
23.15„Ляваполитика“/п/

овен

Денят е подходящ за пре-
говори и постигане на 
споразумения. Без компро-
миси животът е труден.

рак

телец

 

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

5
oC 6

oC 7
oC 4

0C

05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
14.45 “Семейството на джинове-

те”2020-аним.филм
15.15 “Колкотоповечесмезаед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 Референдум с Добрина

чешмеджиева
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/18епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратна точка 2” - тв

филм/8епизод/(16)
00.20 Светътиние /п/
00.50 100%будни-сутрешното-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич/п/

03.20 Домът на вярата - Храм
“Света Троица”, град Сви-
щов/п/

03.50 “Колкотоповечесмезаед-
но”-твфилм/п/

04.15 олтаритенаБългария

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.97
(последен)

21.00Премиера:“Мрежаотлъжи”
-сериал,с.1еп.2

22.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.17

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

00.30“Катонакино”-предаване
закино

00.40 “Татенца” - сериал, еп.15,
16

02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

04.35Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/Женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45“Научимедаживея”-сери-

ал,еп.2

21.45“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.14

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45“Научимедаживея”-сери-

ал,еп.2

прАвослАвенкАлендАр

ПРоМЕНЛИВо

Ще доведете започнато-
то докрай. С идеите си 
ще въздействате на окол-
ните. Бъдете енергични.

Денят е особен и е препо-
ръчително да се владеете. 
Погрижете се за близки 
нуждаещи се.

Следвайте намеренията 
си и не се поддавайте. 
Можете да се справите с 
всяка ситуация.

Енергично ще се включите 
в решаване на обществен 
въпрос. Покупките ще са 
успешни.

С присъствието си ще 
внесете яснота по семеен 
проблем. Безценните ви 
съвети ще помогнат.

Работете по новите си 
проекти. Мобилизирайте 
се за изпълнението на по-
етите отговорности.

Започнете деня със зада-
чите, изискващи повече 
знания. Няма да срещнете 
много трудности. 

Очаква ви вълнуващо за-
познанство с човек, от 
когото може да получите 
ценна бизнес информация.

Коректните взаимоот-
ношения ще помогнат на 
делата ви. Не му мислете, 
заемете позиция.

Гонете упорито цели-
те си. Денят е добър за 
сключване на брак и сре-
щи. Бъдете инициативни.  

С положителна мисъл и 
приветливо излъчване въз-
действате на околните. 
Бъдете спокойни.

Църкватапочитана31януарисв.безсребренициичудотворцикириЙоан.св.серапионипапий
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ул."илияБешков"3а

глЕдаЙтЕ

Контроли

Цска - Шахтьор караганда (каз) 
3:3; Берое - ингулец (укр) 1:1; Ма-
рица пд - ресовия (пол) 1:2; спартак 
вн - Минай (укр) 0:0; Локо пд - пари 
нн (рус) 1:1; снощи: славия - Факел 
(рус); Хебър - Металист (укр).

рЕзултати

Четвърти нов в Пирин
Пирин обяви привличането на 

Борис Тютюков. За последно 25-го-
дишният офанзивен футболист бе 
част от Миньор. С екипа на “чуко-
вете” той изигра 26 мача и вкара 9 
гола във Втора лига. В кариерата си 
е носил екипите още на Созопол, Ли-
текс, ЦСКА 1948, Поморие, Витоша 
Б и Ботев Пд. Тютюков е четвърто-
то ново попълнение на Пирин тази 
зима. Преди това беше привлечен 
украинският полузащитник Дмитро 
Семенив, а Димитър Тонев и Илкер 
Будинов бяха взети под наем от Бо-
тев Пд и Лудогорец. В същото време 
“орлетата” се разделиха с Петър 
Занев, Николай Бодуров, Станислав 
Костов, Радослав Цонев, Китан Ва-
силев, Юлиян Попев и Емил Янчев.

Скандал с „черно тото”  
в Анталия

Огромен скандал се разрази след 
приятелски мач в Анталия, къде-
то наши отбори са на подготовка. 
Полският канал TVP Sport обяви, че 
има сериозни съмнения, че резулта-
тът от двубоя между Висла Краков 
и ЛАСК Линц (1:3) е бил манипули-
ран от реферите. Четвърт час пре-
ди края при резултат 1:1 е получен 
залог в мача да има поне 4 гола. В 
76-ата минута главният съдия от-
съжда спорна дузпа за ЛАСК, а мал-
ко след това австрийците вкараха 
нов гол. Заради спорните отсъжда-
ния треньорът на Висла Радослав 
Соболевски поиска да извади отбо-
ра си. Само преди дни ЦСКА игра с 
ЛАСК (1:3), докато Хебър падна от 
Висла (0:1).

накратко

ФуТБОЛ
По ДиемА СПорт 
16.30 Лудогорец - 
Шахтьор Донецк

По ДиемА СПорт 2
22.00 Нюкасъл - Саутхемптън

По ДиемА СПорт 3
19.00 Падерборн - Щутгарт
21.45 унион - Волфсбург

По ринг
23.15 Арука - Бенфика

По мАкС СПорт 3
22.00 Интер - Аталанта

По мАкС СПорт 4
20.30 Бург ан Брес - Бреша

По мАкС СПорт 1
БАСКЕТБОЛ
19.45 Фенербахче - Олимпиакос
22.00 Болоня - Цървена звезда

По мАкС СПорт 2
21.30 Барселона - Макаби ТА

Генералният спонсор на Левски 
"Palms Bet" спаси отбора. Букмейкъ-
рът преведе нови 83 000 лв., с които са 
направени неотложни плащания. това 
разкриха от футболния клуб, след като 
благодариха на фирмата.

парите са преведени авансово по 
един от договорите между двете стра-
ни. в последните два месеца от спон-
сора са дали на клуба авансово над 
860 000 лв. за заплати и задължения.

"ръководството на Левски благо-
дари на "Palms Bet" за допълнителна-
та финансова подкрепа, която бе пре-
ведена към клуба. на среща в неделя, 
29 януари, в Дубай г-н Мило Борисов 
е потвърдил допълнителен аванс по 
един от договорите, с цел поемане на 

неотложни плащания.
с превода общата сума, авансирана 

през месец януари от "Palms Bet" към 
Левски надхвърли 500 000 лв., а заедно 
с авансите през месец декември сумата 
възлиза над 860 000 лв. за последните 
два месеца", съобщиха от клуба.

в Дубай Левски ще изиграе по-
следната си контролна среща от 
подготвителния лагер срещу мест-
ния Гълф Юнайтед. Двубоят срещу 
втородивизионния тим е днес от 9 ч. 
Футболистите на станимир стоилов 
се прибират в България в сряда. по 
план "сините" трябва да изиграят още 
един мач срещу септември сф преди 
рестарта на първа лига. първата си 
официална среща за годината Левски 

ще изиграе на 11 февруари срещу Чер-
но море. Заради наказание "сините" 
ще домакинстват на ст. "ивайло" във 
велико търново.

а Хосе кордоба се оказа безценен 
за Левски. столичани са отхвърлили 
предложение и на ню Йорк сити за за-
щитника. американците са наддавали 
за него заедно с руския сочи. "сините" 
обаче са били категорични, че ще за-
държат национала на панама до лято-
то. офертите са били сходни - 1,6 млн. 
евро от янките, а тази от русия бе афи-
ширана за 1,7 млн. с опция да станат 2 
млн. самият Хосе се похвали, че го из-
кушават с 3 пъти по-висока заплата. на 
"Герена" се надяват, че той ще приеме 
решението им, без да се сърди.

Спонсор спаси Левски
„Сините”отказаха2млн.еврозаХосеКордоба

Цска изтърва да бие 
Шахтьор караганда (каз) 
в контрола в Белек, завър-
шила 3:3. проверката беше 
шеста и последна за “армей-
ците” на лагера в турция. 
24 часа по-рано те играха и 
с Македония Гьорче петров 
(0:0). сега треньорът саша 
илич даде повече игрово 
време на тези футболисти, 
които предимно почиваха 
срещу тима от рсМ.

сега головете вкараха 
Дюкенс назон (62-д), Джо-
натан Линдсет (71) и Дауда 
Бамба (90). Българският 
отбор избегна загубата в 
последната минута. иначе 
амос Юга (85) си отбеляза 
автогол за 2:3, а преди това 
тибо вион бе изгонен за 
втори жълт картон. резул-
тата откри Максим Галкин 
(37), а точен беше и роман 

Муртазайев (80). Галкин 
изведе Шахтьор след удар 
от границата на наказател-
ното поле.

веднага след почивка-
та татибаев бе изведен сам 
срещу Густаво Бусато, но 
вратарят се справи. вион 
(62) бе фаулиран в нака-
зателното поле и съдията 
отсъди дузпа, която бе пре-
върната в гол от Дюкенс 

назон. последваха пропус-
ки на Хайнц и назон, чийто 
удар се отби от гредата. по-
сле Хайнц изведе Линдсет 
(71) сам срещу вратаря и 
той с диагонален удар даде 
аванс на Цска. вион (73) 
получи втория си жълт кар-
тон, тъй като изпълни фал 
без позволението на съди-
ята, и трябваше да напусне 
терена. на негово място се 

появи Бамба и “червените” 
все пак останаха с 11 души. 
Десет минути преди края 
Муртазаев изравни, а пет 
по-късно Юга засече прос-
трелно центриране в собст-
вената си мрежа. в послед-
ната минута Хайнц намери 
Бамба в наказателното, а 
той финтира защитник и 
прати топката в мрежата за 
крайното 3:3.

СнимКаsportal.bg

Дюкенс Назон (в средата) от ЦСКА се бори за топката  
с двама от Шахтьор Караганди в контролата в Анталия

ЦСКА 
изтърва 
казахстанци 
в голово шоу
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Григор Димитров падна 
с една позиция в световната 
ранглиста при мъжете след 
Откритото първенство на ав-
стралия. най-добрият българ-
ски тенисист, който отпадна в 

III кръг от бъдещия шампион 
новак Джокович (Сърб), вече 
е 29-и с 1440 точки. В следва-
щия месец 31-годишният Ди-
митров може да прогресира, 
защото има да брани само 45 

т. От понеделник нашият е за-
явил участие на аТП 250 тур-
нира в зала в Монпелие.

С рекордния си десети 
триумф в Мелбърн Джоко-
вич пренаписа историята. Той 
прогресира с четири места и 
стана първият, който заема ли-
дерската позиция след толкова 
голям скок в класацията. Сър-
бинът, който натрупа 7070 т., е 
водач в рекордната за мъжете 
374-та седмица, а ако остане 
№1 до 27 февруари, ще подо-
бри върховото постижение на 
великата Щефи Граф (Гер) от 
377 седмици на върха на све-
товната ранглиста.

Досегашният лидер карлос 
алкарас, който не игра в Мел-
бърн заради контузия, падна 
на втора позиция с 6730 т., а 
финалистът Стефанос Цици-
пас (Гър) вече е трети с 6195 
т.

Втората ни ракета Димитър 
кузманов регресира с 10 мес-

та до №192 с 309 т., а адриан 
андреев прогресира с шест до 
№204 с 278 т.

При жените Виктория То-
мова отстъпи с 8 позиции, но 
остава в топ 100. Софиянката 
продължава да бъде и един-
ствената българска представи-
телка в топ 300 на сингъл при 
дамите с 652 т. Гергана Топа-
лова дръпна с 3 места до №322 
със 178 т., а изабелла Шини-
кова се срина с 14 до №390 със 
128 т.

ига Швьонтек (Пол) за-
пази първото място с 10 485 
т., пред новата шампионка от 
“аустрелиън Оупън” арина 
Сабаленка (Блрс) - 6100, Онс 
Жабюр (Тун) - 5210, и др.

Светът на тениса се покло-
ни пред Джокович.

“невероятно усилие отно-
во. Много поздравления”, на-
писа Роджър Федерер, който е 
с 20 титли от Шлема.

“невероятно постижение, 

новак. Поздравления за теб и 
твоя екип. Това е заслужена 
победа. наслади се”, обяви 
Рафа надал.

австралиецът ник кирьос 
смята, че Джокера може да 
спечели поне 28 купи от Шле-
ма, след като сега сърбинът се 
изравни с рекордьора надал. 
Джокович всъщност спечели 
93-тия трофей в кариерата си. 
Само иван Лендъл (94), Фе-
дерер (103) и Джими конърс 
(109) имат повече.

“Ролан Гарос” през май и 
юни може да представи стра-
хотна битка за титлата - 14-
кратният победител надал ще 
преследва още един трофей в 
Париж, а Джокович ще се опи-
та да го детронира и да спече-
ли 23-та, колкото има и Серена 
уилямс при жените. Маргарет 
корт (авл) има повече големи 
титли от всеки - 24, но кирьос 
е на мнение, че Джокович ско-
ро ще я изпревари.

капитанът на националния отбор по джудо ивайло иванов 
(90 кг) спечели златния медал на Гран при турнира в алмада, 
Португалия. на финала българинът победи бронзовия медалист 
от Олимпиадата в Токио 2020 кристиан Тот (унг) с “ипон” 2,32 
мин. преди края на срещата.

Монтанчанинът спечели пет мача по пътя към титлата. Във 
II кръг той надделя с “ипон” над Джу-еоп Хан (кор), след което 
пребори Джамал Петгрейв (Вбр) с две “вадзари”.

на 1/4-финалите иванов победи с “ипон” Роланд Гос (унг), 
а в спор за място на финала също с “ипон” 1,32 мин. преди края 
спечели срещу Дарко Браснйович (Сърб).

на финала джудистът ни започна отлично и беше близо до 
“ипон” по-малко от минута след началото, но Тот успя да се 
освободи. Все пак българинът продължи да доминира и няколко 
секунди по-късно стигна до чистия успех. България участва със 
седем джудисти в алмада, но само иванов спечели отличие.

СнимкаБТа

Хандбалистите на Дания се радват с историческата 
трета поредна световна титла. На финала в 
Стокхолм “червеният динамит” надделя над 
олимпийския първенец Франция с 34:29 (16:15)

Верона взе 
българското 
дерби в Италия

Отборът на Верона, воден от Радостин 
Стойчев, се наложи над кучине Лубе Чи-
витанова с 3:2 гейма (22, 22, -20, -20, 12) 
в българското дерби във волейболната 
Суперлига на италия. За домакините цял 
мач игра алекс Грозданов, който при-
ключи с 8 точки за успеха - 4 от атака, 2 
аса и 2 на блокада. александър николов 
започна като титуляр за Чивитанова, но 
игра само в първите два гейма, които бяха 
загубени от тима му. Той също отбеляза 
8 т. Топреализатор стана кейта ноумо-
ри, който заби 29 т. за Верона. С успеха 
тимът на Стойчев се изкачи до шестото 
място в класирането с 24 т. от 17 мача, а 
Чивитанова остава четвърти с 27 т.

Гришо с регрес, 
Джокович пак е №1

Ивайло Иванов с престижен 
триумф в Португалия

Снимкаjudo.bg

 
Ивайло Иванов (в синьо) 
хвърля за “ипон” унгареца 
Кристиан Тот 

ВикторияТомоваостававтоп100наранглистата

Новак Джокович позира с 10-ата купа от “Аустрелиън Оупън”

канзас Сити - Филаделфия 
ийгълс е тазгодишният мач в 
Супербоул финала по амери-
кански футбол на национална-
та футболна лига (нФЛ). Два-
та тима достигнаха до двубоя 
за титлата, който ще се прове-
де на 12 февруари в Глендейл, 
аризона. “Вождовете” се кла-
сираха за големия мач след 
драматичен успех с 23:20 над 
миналогодишния финалист 
Синсинати Бенгалс. Съставът 
се реваншира за поражението 
от миналия сезон именно сре-
щу “бенгалските тигри”.

канзас ще участва за пети 
път в Супербоул и за трети 

в последните четири сезо-
на. През 2019 г. “вождовете” 
спечелиха титлата, а година 
по-късно отстъпиха срещу 
Тампа Бей.

Филаделфия стигна до 
мача по много по-убедителен 
начин, побеждавайки Сан 
Франциско 49ърс с 31:7. “Ор-
лите” се завръщат на Супер-
боул пет години след един-
ственото си отличие.

Мачът за купата “Винс 
Ломбарди” ще е исторически, 
след като Джейсън и Травис 
келси са първите братя, които 
ще спорят един срещу друг на 
Супербоул.

Канзас и Филаделфия 
излизат в Супербоул


